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D
u m n e z e u

A DESTINAT BISERICA, 
COMUNITATEA, SA FIE 

O COMUNIUNE CE LEAGA 
SI VINDECA RĂNILE,
UN LOC ÎN CARE CEI RANITI
POT FI ÎNTARITI
CA SA MEARGA, IN CIUDA
ADVERSITATILOR
SI A PROPRIEI LOR
NEDESAVIRSIRI, PENTRU
A FACE CA BISERICA,
FIECARE COMUNITATE,
SA FIE MAI DINAMICA,
O COMUNITATE ÎN CARE 
OAMENII SA FIE VINDECAŢI, 
AJUTATI SI MiNGilATI,
ÎN ACESTE ZILE DE PE URMA"

(Continuare în cop.2)

"BISERICA, 

COMUNITATEA 
UN LOC UNDE 
SE LEAGĂ ŞI SE 
VINDECA RĂNILE’!"



Sînt atît de mulţi oameni în 
mijlocul nostru care sînt răniţi, su
flete scumpe care pentru un mo
tiv sau altul se simt trataţi în mod 
nedrept şi chiar răniţi de fraţii şi 
surorile lor. Unii sînt în mod spe
cial afectaţi atunci cînd văd o 
aparentă inconsecvenţă în viaţa 
confraţilor lor sau a celor la care 
ei au privit ca la nişte exemple şi 
modele de viaţă. Acesta a fost şi 
motivul pentru care s-a lansat un 
apel, ca restul anilor ce au mai 
rămas pînă în anul 2000, deci 
această decadă, să fie un timp în 
care toate rănile să fie vindecate.

Acest proces de vindecare 
sufletească şi spirituală trebuie să 
ne determine să mergem să 
căutăm pe fraţii şi surorile noastre 
care lipsesc - din diferite motive - 
din mijlocul nostru, invitîndu-i să 
revină în mijlocul frăţietăţii, al 
bisericii. în fiecare comunitate, pe 
lîngă activitatea evanghelistică de 
vestire a Evangheliei celor ce n-o 
cunosc, să se activeze progra
mul: „Caut pe fraţii mei".

Din cauza păcatului, pămîn- 
tul a devenit ostil. Sîntem aseme
nea omului ce călătorea spre 
lerihon şi care „a căzut între nişte 
tîlhari, care l-au dezbrăcat, l-au je
fuit de tot, l-au bătut zdravăn, au 
plecat şi l-au lăsat aproape mort" 
(Luca 10, 30). Aceasta este istoria 
neamului omenesc. „Un vrăjmaş 
a făcut lucrul acesta'1 (Mat. 13,28). 
Vrăjmaşul este acela care a jefuit 
creaţiunea lui Dumnezeu. El se 
complace în a oprima. Şi rănile 
pe care el le-a făcut fiilor şi fiicelor 
lui Adam sînt adînci.

Biserica este alcătuită din 

persoane, bărbaţi şi femei, care 

au fost scoase din cariera obiş

nuită a omenirii. „Sînt foarte mulţi 

aceia care ascund foamea sufle

tului lor... Sînt însă alţii care se 
află în cea mai mare nevoie, fără 
ca ei să-şi dea seama de acest 

lucru... Sînt mulţi care greşesc şi 
care sînt conştienţi, simt ruşinea 
şi nebunia lor. Ei privesc la 
greşelile şi rătăcirile lor, pînă cînd 

ajung aproape la disperare" (P.D. 

ed./1980/pag. 308).

"CAUT
PE
FRAŢII MEI"

După estimarea unui pastor 
psiholog, din 130 de persoa
ne, 20 se luptă cu lipsurile şi du
rerea, 33 cu probleme în familie, 
50 cu serioase conflicte emoţio
nale, 20 cu probleme nervoase şi 
3 - 8 se luptă cu sindromul singu
rătăţii şi vinovăţiei în relaţiile lor in
time.

Noi vom fi judecaţi în legă
tură cu tratamentul aplicat sau nu 
celor răniţi. „Drept răspuns împă
ratul le va zice: 'Adevărat vă spun 
că, ori de cîte ori aţi făcut aceste 
lucruri unuia dintre aceşti foarte 
neînsemnaţi fraţi ai Mei, Mie Mi 
le-aţi făcut’" (Mat. 25, 40).

Aş dori să pun cîteva între
bări fiecărui membru din comuni
tăţile noastre: Care este rata 
mortalităţii spirituale în comuni
tatea voastră? Ce este cu moar
tea infantilă (a noilor convertiţi)? 
Cîţi dintre cei ce intră în comu
nitate prin botez rămîn şi devin 
bine înrădăcinaţi în adevăr şi 
membri activi? Cum îşi revin sau 
supravieţuiesc membrii? Ce faci, 
cu ce contribui la creşterea vieţii 
spirituale în comunitatea din care 
faci parte?

Un mare evanghelist spu
nea: „Noi, bisericile evanghelice, 
avem tendinţa să împuşcăm pe 
cei răniţi". O astfel de declaraţie 
ne face să ne cutremurăm. Dar să 
analizăm cele ce urmează. Pentru 
că sîntem o biserică cu înalte 
standarde morale, ce se mîn- 
dreşte cu puritatea doctrinei sale, 
întîmpinăm greutăţi în tratarea 
celor greşiţi, a oilor rătăcite. Ele 
(cele rănite, cele rătăcite) au 
adus ocara asupra „noastră". 
„Ele" ne-au făcut să nu ne simţim 
bine. Poate chiar îi lovim cu vorba 
noastră (Vezi Ier. 18, 18).

Dar, vom întreba, nu trebuie 
ca păcatul din mijlocul nostru să 
fie tratat? Da, trebuie. Problema 
ce se pune este însă, cum? Dacă

trebuie să fim o comunitate în 
care se leagă rănile spre vinde
care, atunci trebuie să urmăm ca
lea cerului de tratare a păcatului 
şi a păcătoşilor. O judecată as
pră, însoţită de cuvinte aspre, nu 
va face acest lucru. Disciplina 
bisericii nu este niciodată repre
sivă. Judecata şi dreptatea sînt în 
mîna lui Dumnezeu. Biserica tre
buie să înveţe arta de a iubi pe 
păcătoşi, în timp ce urăşte pă
catul. Domnul Isus Hristos a spus 
femeii vinovate: „Du-te şi să nu 
mai păcătuieşti" (loan 8, 1).

Dar mai este şi un alt mod 
de a te comporta cu cei răniţi. îi 
ignorăm, îi neglijăm, îi trecem cu 
vederea, cînd îi zărim trecem pe 
partea cealaltă, etc. OPUSUL 
IUBIRII NU ESTE URA, CI... IN
DIFERENŢA. Mulţi dintre noi 
facem parte din această catego
rie. Cea mai serioasă acuzare ce 
se aduce Laodiceii este apatia, 
încropeala. „Mulţi vor lăsa pe un 
frate sau pe un vecin de-al lor ca, 
în împrejurări potrivnice, să se 
lupte singur, neajutorat" (P.D./Ed. 
1980/pag. 304). Noi, cei moderni, 
facem tot ce putem pentru a evita 
implicarea noastră, implicarea 
noastră în problemele altora, 
înălţăm ziduri pentru a ne delimita 
de ceilalţi, ziduri atît de înalte, 
încît nu mai putem vedea nevoile 
şi problemele lor. Indiferenţa este, 
probabil, marele nostru păcat.

Nu vom putea fi niciodată 
comunitatea aceea care leagă şi 

vindecă rănile, aşa cum doreşte 

Dumnezeu să fim, pînă cînd nu 
vom ajunge suficient de mult să 

ne simţim datori faţă de fraţii şi 

surorile noastre, faţă de aproape

le nostru. Apostolul Pavel ne spu

ne: „Fraţilor, chiar dacă un om ar 
cădea deodată în vreo greşeală, 
voi, care sînteţi duhovniceşti, să-l 

ridicaţi cu duhul blîndeţii. Şi ia 
seama la tine însuţi, ca să nu fii 
ispitit şi tu. Purtaţi-vă sarcinile unii 

altora, şi veţi împlini astfel Legea 
lui Hristos" (Gal. 6, 1-2).

(Continuare în pag.5)
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în rugăciunea rostită de Solomon la sfinţirea Templului ce-i poartă 
numele, adresîndu-se lui Dumnezeu, el rostea ruga inimii sale, 
spunînd:

„Ochii Tăi să fie zi şi noapte asupra Casei acesteia... Ascultă rugă
ciunea pe care ţi-o face robul Tău în locul acesta" (1 împ. 8, 29).

în a doua parte a acestei luni, întreaga frăţietate se va apropia în 
mod deosebit de Dumnezeu, într-o comuniune profundă, în cadrul 
Săptămînii de Rugăciune a acestui an. Avem mare nevoie de inter
venţia lui Dumnezeu în viaţa noastră. în jurul nostru, lumea are acută 
nevoie de linişte şi pace. Sute de mii de oameni, tineri şi tinere, copii 
şi bătrîni, sînt dislocaţi din casele şi locurile lor. Spectrul negru al 
foamei ameninţă sute de mii de vieţi.

Biserica are nevoie să înţeleagă rolul şi rostul ei în lumea apocalip
tică în care trăim. Tineretul trebuie să fie în centrul rugăciunilor şi 
preocupărilor noastre. Pentru mulţi destinul se făureşte acum.

Nu de mult, o tînără se confesa astfel:
„Rostul nostru de a fi împreună aici, în mijlocul bisericii, ni-l dă 

credinţa noastră comună, concepţia despre lume şi existenţă.
Această credinţă, care este chiar rostul existenţei noastre pe 

acest pămînt, nu reprezintă un act puţin gîndit, mistic, al unui om 
înspăimîntat, rupt de realitate, ci, din contră, este hotărîrea unui om 
care şi-a regăsit tăria de a fi el, un tînăr care gîndeşte, care a învăţat 
să simtă pulsul lumii în care trăieşte, care vede în rezultatele cercetării 
ştiinţifice puterea şi prezenţa Creatorului pe care îl venerează şi care 
începe să vadă şi să citească mersul timpului.

Dacă în această Săptămînă de Rugăciune poposim cu inimilp şi 

fiinţa noastră la picioarele Mîntuitorului iubit, facem aceasta conştienţi 
că avem nevoie de El, de puterea Lui sfinţitoare, avem nevoie de hra
nă curată pentru sufletele noastre, acum, cînd sîntem înconjuraţi de 
norii apăsători ai imoralităţii şi ai corupţiei umane. Avem nevoie de pu
tere şi ciaritate în mărturia pe care sîntem chemaţi să o dăm în faţa 
lumii.

Dar a da mărturie despre Domnul Hristos înseamnă a-L cunoaşte. 
Iar a-L cunoaşte pe Mîntuitorul înseamnă a te identifica cu El.

Cîtă nevoie avem de a înţelege pe oameni! De a înţelege pe tineri, 
de a înţelege pe toţi aceia care trec pragul „templelor" noastre. Un 
suflet doritor de adevăr, chinuit de luptele lăuntrice şi doritor după 
apa vieţii nu se găseşte întotdeauna în spatele unei feţe smerite şi cu 

ochii în lacrimi. Cu siguranţă că i-am iubi mai mult pe oameni dacă 

ne-am apropia mai mult de ei ca să-i înţelegem.
Este important şi necesar să cunoşti doctrină. Dar cîte bătălii n-au 

fost pierdute pentru că am fost numai „doctrinari"!
A mărturisi despre adevăr nu înseamnă a te ascunde în spatele 

unor cuvinte biblice.

A mărturisi despre adevăr înseamnă a iubi curat şi absolut pe 
Dumnezeu şi, prin El şi pentru El, pe aproapele, oricine ar fi acesta.

A mărturisi despre adevăr înseamnă a putea ierta. Şi trebuie să 
recunoaştem că iubirea dezinteresată este un lucru rar, foarte rar în 
zilele noastre.
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A da mărturie despre adevăr 
înseamnă a-ţi stăpîni cuvintele şi 
faptele. Cîte suflete nevinovate 
sînt dispreţuite şi alungate prin 
cuvintele noastre şi cîte suflete 
curate, sînt dezorientate prin fă
ţărnicie!

Cîţi oare dintre noi, tinerii, dau 
cu adevărat mărturie despre 
Domnul Hristos şi despre apro
piata lui revenire? Cîţi dintre noi

înţelegem că numai acele acte 
ale vieţii de slujire au valoare 
înaintea lui Dumnezeu, care îşi au 
izvorul în iubirea lui Dumnezeu ce 
ne determină să fim ascunşi cu 
Hristos în Dumnezeu?

Cîţi dintre noi putem spune 
celor din jurul nostru, cărora vrem 
să le dăm mărturie despre Cel 
care este Calea, Adevărul şi 
Viaţa:

„Călcaţi pe urmele noastre!"?

Să facem din acest deziderat 
subiectul rugii noastre în această 
Săptămînă de Rugăciune.

Doamne, binecuvîntează tine
retul tău şi ascultă-le ruga inimii şi 
sufletului lor, pentru slava Nu

melui Tău şi gloria Ta veşnică.

D. Popa

TflMMllLo

SPERANŢĂ!
Deseori, frăţietatea adventă se 

întreabă cum sînt fructificate posi
bilităţile actuale de a vesti Evan
ghelia prin radio şi televiziune. în 
rîndurile următoare, doresc să 
prezint succint activitatea radio, 
desfăşurată sub egida bisericii 
noastre. Consider că realizările, 
planurile şi speranţele radio pot fi 
caracterizate de trei dimensiuni:

1. Transmisia programelor 
„Vocea Speranţei" pe unde 
scurte.

în momentul de faţă, „Vocea 
Speranţei" poate fi recepţionată 
zilnic pe lungimile de undă de 25 
m (11900 khz între orele 6,00 - 
6,30) şi 31 m (9775 khz între orele 
18,30-19,00).

Am primit de curînd, pe adre

sa studioului „Vocea Speranţei",
o scrisoare, în care doi tineri 
căsătoriţi, aflaţi departe de ţară, 
spun:

„Sîntem o familie tînără de ro
mâni. Vă scriem din nordul Sue
diei. Nu de mult, am descoperit 
din întîmplare emisiunea „Vocea 
Speranţei". Ne-a plăcut foarte 
mult titlul: „Vocea Speranţei". Es

te foarte sugestiv şi încurajator. 
Ne-a plăcut, de asemenea, con
ţinutul emisiunii. Vă rugăm să ne 
trimiteţi literatură creştină în limba 
română".

Această scrisoare şi multe al
tele, primite de la diferiţi ascultă
tori din ţară şi străinătate, ne-au 
încurajat să continuăm transmi
terea programelor în limba româ
nă pe unde scurte.

2. Colaborarea cu posturile ra
dio, naţionale şi locale, în vede
rea transmiterii programelor 
realizate de studioul „Vocea 
Speranţei".

Frumoasele realizări ale fraţilor 
Adrian Bocăneanu, Sorin Săn- 
dulache, Aurel Ionică - colabora
tori ocazionali ai posturilor 
România Actualităţi şi România 
Cultural, Ştefan Jercău - reporter 
la radio Craiova, Szasz Ernest - 
colaborator cvasipermanent al 
postului radio Tîrgu Mureş, „Vo
cea Speranţei" îşi propune să 
multiplice şi să diversifice con
tactele cu posturile de radio ce 
pot transmite programe (reli
gioase) realizate de noi.

3. Transmisia programelor 
„Vocea Speranţei" prin mijloace 
proprii.

La acest capitol avem în ve
dere înfiinţarea unor posturi radio 
proprii. După cum se cunoaşte 
din presă, Consiliul Naţional al 
Audiovizualului scoate la concurs 
pentru sesiunea 1992 doar frec
venţe pentru staţii de mică putere 
(staţii locale). Prin societatea 
„Dinamic Audio-Serv" SRL, Bise
rica Creştină Adventistă a solicitat 
un număr de 9 frecvenţe în ur
mătoarele oraşe: Braşov, Bucu
reşti, Cluj, Constanţa, laşi, Piteşti, 
Timişoara şi Tîrgu Mureş (A se 
vedea „Tineretul Liber" din 27 
oct. 1992).

Concursul pentru acordarea 
de licenţe de emisie va avea loc 
lunile următoare. Ţinînd cont de 
importanţa demersului bisericii, 
solicităm sprijin în rugăciune. Vă 
vom ţine la curent cu ceea ce 
este nou în domeniul radio.

Daniel Nae
Director programe radio
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EWmQIIELM LK QRICE MPTOR?î

"<Lu am venit să arunc 
un foc pe, pămint"

-  Luca 12,49

loan Botezătorul, pe care Isus 
l-a caracterizat ca fiind „mai mult 
decît un prooroc" (Matei 11,9), a 
precizat cu privire la lucrarea lui 
Mesia: „Cel ce vine după mine 
este mai puternic decît mine... El 
vă va boteza cu Duhul Sfînt şi cu 
foc“ (Matei 3,11). Focul constituie 
un mijloc de purificare, de ilumi
nare şi o sursă de energie. La fel 
este Duhul Sfînt. El luminează 
mintea, curăţă inima şi umple de 
energie pe toţi cei care se supun 
voinţei Sale.

Sîntem convinşi că lucrarea 
de încheiere a vestirii Evangheliei 
în lume „nu se va face nici prin 
putere, nici prin tărie, ci prin Du
hul Meu, zice Domnul “ (Zah. 4,6).

Dar Duhul Sfînt lucrează cu 
cei ce sînt gata să stea la dispo
ziţia Sa. Oricine se lasă atras de 
Duhul Sfînt va fi convins de ade
vărul mîntuirii şi dragostea tur
nată în inima sa prin Duhul Sfînt 
(Romani- 5,5) îl va conduce să 
lucreze pentru mîntuirea altora.

Deşi lucrarea Mîngîietorului 
este esenţială şi indispensabilă, e 
nevoie şi de o instruire corespun
zătoare pentru cei ce doresc să 
lucreze împreună cu Dumnezeu. 
Duhul Sfînt lucrează cu randa
ment sporit prin aceia care, pe 
lîngă zelul şi consacrarea lor, au 
învăţat cum să se apropie de 
oameni pentru a-i conduce la 
Hristos, Mîntuitorul nostru care 
oferă iertare de păcate şi putere 
pentru a trăi o viaţă de biruinţă.

Pe linia acestei instruiri, se 
înscriu şi activităţile Institutului 
Mobil de Evanghelizare şi .Creşte
re a Bisericii, care se desfăşoară 
la Bucureşti, în perioada 28 sep
tembrie - 12 decembrie 1992, 
condus de fratele Brad Thorp, 
coordonatorul lucrării de evan
ghelizare din Diviziunea Euro- 
Africa a Bisericii A.Z.Ş.

în cadrul acestui institut, sînt 
implicaţi 54 de. pastori şi pastori 
asistenţi din toate cele 6 con

ferinţe ale Uniunii de Conferinţe 
A.Z.Ş. din România. între aceştia, 
se află toţi preşedinţii de con
ferinţe şi coordonatorii lucrării de 
evanghelizare de pe teritoriul 
acestora. Pe lîngă cei 54 menţio
naţi mai sus, în acţiunile institutu
lui sînt implicaţi o bună parte din 
membrii Comitetului Uniunii şi 
personalul acesteia, pentru a nu 
mai vorbi de sutele de membri ai 
comunităţilor adventiste din Bu
cureşti, care conlucrează la rea
lizarea obiectivelor institutului.

Activităţile institutului se împart 
în trei părţi:

1) cursuri în fiecare din zilele 
de luni, marţi, miercuri şi joi, între 
orele 8,30 - 13, cu toţi cei 54 de 
cursanţi;

2) vizite la domiciliul celor ce 
au cerut să fie vizitaţi şi care 
manifestă interes pentru subiec
tele prezentate la adunările de 
evanghelizare publică, conduse 
de fratele Brad Thorp;

3) conferinţe de evanghelizare 
în serile de vineri, sîmbătă, marţi 
şi miercuri, orele 18 - 20, în care 
se prezintă toate doctrinele esen
ţiale ale Sfintelor Scripturi.

în prima parte a activităţii pu
blice a institutului, au fost prezen
tate două seminarii a cîte 5 zile 
fiecare. Primul, numit „Anti-Stres“ , 
se ocupa de felul în care trebuie 
să întîmpinăm evenimentele şo
cante ale vieţii, iar al doilea, intitu
lat „Europa, încotro?", conţinea 
cîteva expuneri bazate pe pro
feţiile din cartea profetului Daniel. 
Primul seminar s-a desfăşurat în 
Sala Mare a Palatului din Bucu
reşti, iar al doilea, în Sala Radiodi
fuziunii Române şi în sala Muzeului 
de Istorie (în paralel), Sala Radio
difuziunii fiind cu totul neîncăpă
toare pentru numărul participanţilor. 
Prezentarea doctrinelor esenţiale 
ale Bibliei a început, după cele 
două seminarii, în Sala Polivalen
tă, cu mii de participanţi, şi va 
continua, potrivit programului, pî- 
nă la 12 decembrie.

Obiectivele Institutului Mobil 
de Evanghelizare şi Creştere a 
Bisericii sînt, în esenţă, trei:

1) Instruirea pastorilor par
ticipanţi în aplicarea practică a 
principiilor de evanghelizare şi 
creştere a bisericii (acţiune ce se 
înscrie în programul de per
fecţionare continuă a pastorilor), 
studierea diferitelor căi şi mijloace 
de evanghelizare şi formarea de 
deprinderi . practice în acest 
domeniu.

2) Să ofere prilej de reînviora- 
re, reînnoire a spiritului misionar, 
precum şi de instruire în vederea 
evanghelizării şi creşterii bisericii 
pentru comunităţile implicate în 
acţiune. Să se observe că, în timp 
ce la punctul 1 este vorba de in
struirea pastorilor, la punctul 2 se 
au în vedere ceilalţi membri ai 
bisericii.

3) Să ofere unui număr cît mai 
mare de persoane interesate în 
studiul Bibliei posibilitatea de a-L 
găsi pe Isus, de a ajunge să se 
încreadă în El, să-L iubească şi 
să îl urmeze. Descoperirea aces
tor persoane ne dă ocazia să-i 
ajutăm în străduinţele lor de a 
găsi drumul spre veşnicie.

Apelăm la frăţietatea noastră 
din întreaga ţară să-şi unească 
inimile în rugi fierbinţi către Părin
tele îndurării, pentru a face rod
nică acţiunea noastră care costă 
zeci de milioane de lei şi pentru 
ca miile de persoane care au par
ticipat şi participă la adunările de 
evanghelizare să-şi găsească 
locul pregătit de Isus pentru ei în 
„casaTatălui“ Său (loan 14,2.3).

Fie ca focul dragostei de 
oameni, focul Duhului Sfînt, care 
luminează şi dinamizează pe toţi 
cei care îşi închină viaţa lui Isus, 
să fie reaprins ca pe vremuri, în 

'  inimile a cît mai mulţi din cei ce 
pretind că aşteaptă pe Mîntuitorul 
să-Şi facă apariţia pe norii cerului, 
pentru a fi astfel părtaşi bucuriei 
de a vedea rodul muncii sufletului 
Său şi al dragostei noastre de 
oameni. Să aprindem focuri din 
focul aruncat de Isus pe pămîntl

Pastor, A. Moldovan, • 

Secretarul Asociaţiei• Pastorale

CURIERUL ADVENTIST •  NOIEMBRIE 1992 3



Janet Kangas, responsabilă la 
Buletinul Misionar de la Con

ferinţa Generală.

- De ce încuiaţi uşile în faţa 
noastră? întreba un bărbat cu 

lacrimi în ochi. Şaptezeci de ani 

am fost ţinuţi departe de Cuvîntul 
lui Dumnezeu şi acum dumneata 

ne închizi uşa?!

Schimbul de cuvinte a avut loc 

în Palatul Kremlinului; adminis
tratorul sălii, temîndu-se ca marea 

aglomeraţie din interior să nu 
provoaue accidente, a închis 
uşile. Afară stăteau sute de 

vizitatori care nu mai aveau loc în 

sală. Insistau să participe la evan

ghelizarea ţinută de Mark Finley. 

Peste 12.000 de oameni veneau 
seară de seară. Ca rezultat al 
celor 90 de campanii de evan

ghelizare, ţinute din 1990 încoace 

în Diviziunea Euro-Asia, numărul 
adventiştilor s-a dublat de la

35.000 la 70.000.
Fratele Kulakov, preşedintele 

Diviziunii, spune: „Cine ar fi cre
zut că vom avea la Moscova 

patru comunităţi mari, cu un total 

de 3.000 de membri?! Cine s-ar fi 

gîndit că, într-o zi, ni se vor des
chide porţile Kremlinului ca să 

predicăm Evanghelia?"

S-A 
ÎNTIMPIAT 
IA  KREMLIN

*

NIMIC
NU POATE STA 
ÎN CALEA 
PLANURILOR 
LUI DUMNEZEU 
ATUNCI CIND 
SE APROPIE 
W tPUL
ÎMPLINIRII LOR.

Işi aduce aminte de unchiul 

său. într-o zi, arătînd către turnul 

de televiziune din Moscova, aces

ta îi spune: „Comuniştii l-au ridi

cat cu un anumit scop, dar 

Dumnezeu îl va folosi pentru ves

tirea adevărului!“ Şi cît de exact 

s-au împlinit aceste cuvinte! 

Astăzi, Radioul. Adventist Mon

dial (AWR) îşi transmite pro

gramele de aici, atît pentru Rusia, 

cît. şi pentru ţările din jur; ca şi 

studioul de televiziune adventist 

„It is written“ , care este găzduit în 

incinta televiziunii Moscova.

Nimic nu poate sta în calea 

planurilor lui Dumnezeu atunci 

cînd se apropie timpul împlinirii 

lor. „Cine ar fi prevăzut căderea 

Zidului Berlinului sau prăbuşirea 

regimului comunist?" întreabă fra

tele Kulakov. „Cît de neaşteptat 

s-au petrecut aceste evenimente! 

Şi cît de important este să avem 

ochii deschişi pentru a vedea 

momentul prielnic cînd putem 

colabora cu Dumnezeu în ves

tirea soliei Sale! A venit timpul să 

ne trezim şi să folosim din plin 

aceste ocazii fără precedent. 

Aceia care L-au cunoscut pe 

Dumnezeu din experienţe per

sonale sînt răspunzători acum să 

ajute şi altora la această ex

perienţă, căci oamenii sînt cu 

adevărat însetaţi să afle vestea 

cea bună."

La această lucrare contribuim 

şi cu darurile celui de al 13-lea 

Sabat din acest trimestru, care se 

vor strînge pe 19 decembrie. Par

tea fiecăruia va ajuta la realizarea 

unor obiective din cuprinsul 

Diviziunii Euro-Asia, ca ridicarea 

unei şcoli, înfiinţarea a patru 

centre de evanghelizare şi a 

patru centre medicale şi altele.

(Text prescurtat)
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BISERICA, COMUNITATEA, UN LOC UNDE SE LEAGĂ ŞI SE VINDECA RĂNILE

Sînt entuziast atunci cînd mă 
gîndesc la faptul că biserica răs
punde nevoilor omenirii. Să reţi- 
nşm modul în care pune Pavel 
problema. Cel care a atins ma
turitatea spirituală este acela care 
merge să viziteze şi să încerce să 
fie de ajutor celui căzut. Şi, în 
timp ce el sau ea merge să facă 
această lucrare, Pavel spunea: 
„Nu uita. Veghează asupra ta. Nu 
eşti în afara ispitirii". Acela care 
acţionează în numele1 bisericii, 
pentru a contribui la refacerea 
spirituală a cuiva, trebuie să fie el 
însuşi pregătit, din punct de 
vedere mintal şi spiritual, ca să 
aibă de-a face cu orice fel de 
păcat. Biserica, comunitatea ce 
este chemată să lege rănile, să 
vindece, trebuie să descopere şi 
să împuternicească pe aceia care 
au acest dar, să facă această 
lucrare. Nu toţi au acest dar, nu 
toţi pot face acest lucru. Deci, nu 
toţi vor putea porni să facă 
această lucrare.

în această lucrare de legare a 
rănilor, de vindecare, noi trebuie 
să dăm pe faţă o mare atenţie, 
bunătate, blîndeţe şi iubire. Ac
ţiunea plină de iubire are o 
deosebită putere, căci dragostea 
este un principiu divin. „Un răs
puns blînd potoleşte mînia“ , căci 
„dragostea care suferă totul" şi 
este plină de bunătate, dragostea 
care „acoperă o sumedenie de 
păcate" (Prov. 15, 1; 1 Cor. 13, 4;
1 Petru 4, 8) ne va învăţa lecţia 
slujirii dezinteresate pentru a- 
proapele. Vom cunoaşte astfel 
puterea de vindecare a rănilor, cu 

'care sîntem dăruiţi. Vom şti atunci 
cum se poate transforma viaţa, 
iar pămîntul va deveni asemenea 
cerului şi o pregustare a lui. La 
prima vedere, Pavel lasă impresia 
că se contrazice singur. După ce 
ne sfătuieşte să ne purtăm unii al
tora poverile, el spune: „Căci fie
care îşi va purta sarcina lui 
însuşi" (Gal. 6, 5). Noi nu trebuie 
să facem din cei răniţi nişte in
valizi pe viaţă. Ei trebuie ajutaţi 
să-şi recapete sănătatea şi, la

- Urmare din cop. 2-a -

rîndul lor, să devină ei vinde
cători. Este o bună terapie aceea 
de a avea răspunderi şi a purta 
poveri.

Am citit undeva despre un 
grup de oameni, nişte refugiaţi, 
care mergeau spre... libertate. 
Dar drumul era lung şi anevoios, 
plin de primejdii. Toţi erau epu
izaţi şi unii erau gata să se pră
buşească pe cale. Unul din grup 
s-a prăbuşit epuizat, fără să mai 
poată găsi puterea şi voinţa ne
cesare pentru a merge mai de
parte. Dar cineva din acel grup a 
luat un prunc din mîinile mamei şi
l-a aşezat în braţele lui să-l ducă. 
Efectul acestui gest a schimbat 
situaţia. Preocuparea faţă de 
copilaş a reînvigorat pe sărmanul 
refugiat epuizat. El a găsit resur
sele necesare pentru a merge 
mai departe. Astfel că, ori de cîte 
ori cineva din această grupă 
ajungea la epuizare, copilaşul era 
aşezat în braţele lui şi experimen
tul a dat totdeauna roade.

Biserica, comunitatea, nu este 
numai un spital, un loc în care se 
leagă şi se vindecă rănile. Ea 
este şi un centru de refacere. Cel 
rănit capătă aici putere şi devine 
nu numai un rănit vindecat şi care 
acţionează, ci şi un vindecător de 
răni. Am căutat să prezint bise
rica, comunităţile noastre ca o 
reală şi adevărată comuniune vin
decătoare, fiecare comunitate un 
centru de refacere, de reînviora- 
re, plin de viaţă, de energie şi de 
puterea Duhului Sfînt. Membrii 
vor fi atunci legaţi laolaltă cu legă
turile iubirii. Fiecare în parte va 
deveni un instrument pentru vin
decarea şi binecuvîntarea altuia. 
Nu este minunat acest lucru?

Karl Meninger, un renumit psi
hiatru, scria următoarele despre 
influenţa vindecătoare a servi
ciului divin creştin de închinare şi 
a predicării Cuvîntului:

„Pastorul, stînd înaintea turmei 
sale săptămînă după săptămînă, 
vorbindu-le o jumătate de oră sub 
auspicii estetice şi sfinte, are o 
ocazie inegalabilă de a uşura

poverile, de a întrerupe şi redirec- 
ţiona gîndirea, a uşura simţămîn- 
tul vinovăţiei şi autopedepsirea, 
inspirînd o îmbunătăţire socială şi 
individuală a celor în cauză. Nici 
un psihiatru sau psihoterapist nu 
are atît de multe ocazii să vin
dece sufletul şi mintea, ca acelea 
pe care le au pastorii. Şi pastorii 
au, de asemenea, deosebita oca
zie de a face ceea ce foarte puţini 
psihiatri fac, de a preveni dezvol
tarea neliniştii şi a tulburării, de
primarea şi alte suferinţe, boli 
mintale" (Whatever Became of 
Sin?, pag. 201).

Vestirea Cuvîntului nu este în
credinţată numai pastorului întărit 
prin binecuvîntare. Fiecare dintre 
noi trebuie să fie un slujitor al lui 
Dumnezeu. Noi sîntem o biserică 
mărturisitoare şi trăitoare a Cuvîn
tului lui Dumnezeu. Pastori şi 
membri, deopotrivă, au privilegiul 
deosebit, acela de a preveni une
le din neînţelegerile ce se acumu
lează cu timpul, simţămîntul 
vinovăţiei, acţiuni agresive şi alte 
rădăcini ale unor suferinţe şi boli 
mintale. Dacă veţi întreba cum ? 
Predicaţi! Vestiţi Cuvîntul aşa 
cum este el. Rostiţi-I de la amvon. 
Strigaţi-I de pe acoperişul casei.

„Ce să strigăm?"
„Strigaţi cuvinte de mîngîiere, 

de pocăinţă, de speranţă" (Idem, 
pag. 228).

Psalmistul spune: „A trimis 
Cuvîntul Său şi i-a tămăduit" (Ps. 
107, 20). Şi o astfel de comuniu
ne vindecătoare, o astfel de bise
rică sau comunitate ce leagă şi 
vindecă rănile nu se va concentra 
numai asupra ei, nu numai asu
pra propriilor ei nevoi. Nicidecum! 
Ea se va îndrepta spre mulţimile 
lumii acesteia, pe care Dumnezeu 
le iubeşte.

Această biserică şi această 
comunitate, acest slujitor şi acest 
credincios se va uita pe sine şi 
nevoile sale şi se va arunca în 
brazda nevoilor lumii. Ea va 
chema la părtăşie pe toţi aceia 
care sînt trudiţi şi împovăraţi de 
griji şi necazuri. Ea va declara că
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> FOLOSIREA TERMENOLOI "BĂTRIN" 
(PREZBITER SAU EPISCOP)

IN NOUL TESTAMENT

poporul, oamenii, lumea, societa
tea de astăzi, cei mici şi cei mari, 
cei bogaţi şi cei săraci, mai marii 
lumii ca şi dezmoşteniţii soartei, 
toţi au nevoie de Dumnezeu. Ei 
vor sublinia, de asemenea, că 
oamenii au nevoie unii de alţii.

Să privim înainte şi să rugăm 
pe Dumnezeu acum, la acest sfîr- 

şit de an, ca El să ne dea viziu
nea de care avem nevoie, de a 
deveni o biserică, o comunitate în 
care se leagă şi se vindecă rănile 
sufletului omenesc după îndem
nul Marelui nostru Domn şi Mîn- 
tuitor, care a spus: „Milă voiesc, 
iar nu jertfă".

Milă, bunătate, iubire, iată reli
gia curată şi neîntinată înaintea 
lui Dumnezeu. Aceasta ne va de
termina să căutăm pe orfani şi pe 
văduve, pe cei suferinzi şi pe cei 
răniţi, pentru ca Templul închinării 
şi slujirii lui Dumnezeu să fie plin.

Să ne rugăm ca biserica şi 
comunităţile noastre să fie acea 
comuniune vindecătoare de 
suflet, aşa cum doreşte Dum

nezeu să fim.

C.E. Bradford, 
fost preşedinte 

al Diviziunii Nord Americane

Traducere şi adaptare 
D. Popa, 
redactor

„Nu de oratori învăţaţi şi eloc
venţi e nevoie acum, ci de bărbaţi 
şi femei umile, care au învăţat de 
la Hristos din Nazaret să fie blînzi 
şi smeriţi cu inima şi care, pu- 
nîndu-şi nădejdea în puterea Lui, 
vor merge la drumuri şi la garduri 
pentru a face invitaţia: 'Veniţi căci 
iată că toate sînt gata’" (Luca 
14,17).

. 1. Termenul „prezbiter (pres- 
buteros) înseamnă „bătrîn". La iu
dei, persoanele în vîrstă erau 
acelea care, în mod tradiţional, 
erau alese conducători datorită 
experienţei şi înţelepciunii lor.

2. Conducătorul fiecărei sina
gogi era numit „bătrîn“ sau, în 
greceşte, presbuteros - prezbiter.

3. Membrii laici ai sinagogii 
erau numiţi „bătrîni“ sau „prezbi- 
teri“ . O folosire similară a acestui 
termen o găsim şi în culturile din 
jurul Palestinei. în Asia Mică, „bă- 
trînii“ erau membri ai unei corpo
raţii. în Egipt, la preoţii templului 
se făcea adesea referire ca fiind 
„bătrîni“ .

în acest context, Biserica Nou
lui Testament foloseşte acest ter
men. Putem, deci, în mod cert să 
tragem următoarele concluzii cu 
privire la folosirea acestui termen:

a. în primul secol al erei noas
tre, „bătrîn“, ca funcţie în biserică, 
era un laic. Termenul de „prezbi- 
ter“ (presbuteros) nu este aplicat 
apostolilor, ci se referă la bărbaţii 
care erau asociaţi cu apostolii.

b. Un „bătrîn“ era un om în 
vîrstă, care era principalul con
ducător al comunităţii locale.

c. Termenul „bătrîn“ era folo
sit, de asemenea, cu referire la a- 
numite persoane din Ierusalim, 
care lucrau împreună cu apostolii 
şi se ocupau de probleme ce a- 

veau implicaţii mai mari, pentru 
întreaga biserică.

d. „Bătrînii" mai erau numiţi şi 
„supraveghetori" sau „episcopi" 
(episkopoi). Termenul era folosit 
împreună cu cel de „prezbiter" 
(presbuteros). Acest „bătrîn", 
„prezbiter" sau „episcop" era un 
supraveghetor al bisericii şi era 
ales dintre laici. Mult mai tîrziu,

*

prin secolul al treilea d.Hr., biseri
ca, în condiţiile istorice de atunci, 
a început să facă deosebire în 
folosirea acestor doi termeni. A- 
ceasta, ca o consecinţă a înde
părtării bisericii (a conducătorilor 
ei) de adevărurile bisericii primare 
şi pătrunderea filozofiei păgîne în 
creştinism.

Noul Testament însă arată în 
mod clar că, în vremea apostoli
lor, aceşti doi termeni se refereau 
la una şi aceeaşi slujbă (1 Tim. 3,
2-7; Trt 1, 5-9; Fapte 20, 28; Filip. 1,1). 
în sprijinul acestui adevăr ne vin 
şi „pă rin ţii bisericii" sau, cum se 
obişnuieşte în terminologia Biseri
cii Ortodoxe, „sfinţii părinţi". Ast
fel, Clement din Roma (96 d.Hr.), 
în lucrarea sa „Epistola către Co- 
rinteni 44", arată că „prezbiter" şi 

„episcop" denumeşte una şi ace
eaşi slujbă în biserică. Crisostom 
(407 d.Hr.) declară următoarele: 
„în timpurile mai vechi, ’bătrînii’ 
erau 'supraveghetori' sau ’epis- 
copi’ şi 'slujitori' ('diaconi') ai lui 
Hristos şi supraveghetori, bătrîni" 

(Prima Omelie din Epistola către 
Corinteni 1, in migne, Patrologia 
Graeca, voi.62, 183). Putem con
cluziona că, în timpul apostolului 
Pavel, „bătrînii" (presbuteroi) şi 
„episcopii" (episkopoi) erau unii şi 
aceiaşi slujbaşi ai bisericii, ocupînd 
una şi aceeaşi slujbă în biserică 
(Fapte 11,30; 1, 20 ;Tit 1, 5-7).

Pentru că adesea ni se repro
şează că nu rămînem fideli prac
ticilor evanghelice şi apostolice, 
în legătură cu „existenţa slujbei 
de episcop", ca autoritate în 
biserica creştină, trebuie să sub
liniem că:

Continuare în pag. 14
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DEPARTAMENTUL TINERETULUI
â

--în  zilele de 10-11 octombrie, 
a avut loc la Slobozia o frumoasă 
întîlnire între 13 formaţii muzicale 
ale tinerilor din diferite comunităţi 
adventiste din ţară. Iniţiativa 
aparţine tinerilor din Slobozia şi 
fraţilor Ion Buciuman şi Leon 
Roman, din Departamenul Tineret 
al Uniunii, respectiv al Conferinţei 
Muntenia.

Festivalul s-a desfăşurat în 
Casa de Rugăciune adventistă 
din localitate care, timp de două 
zile, a răsunat de imnurile de 
laudă şi de consacrare la adresa 
lui Dumnezeu, cu puterea de 
convingere a lucrurilor pornite din 
inimă.

Dincolo de cîştigul greu de 
evaluat al părtăşiei frăţeşti, iată şi 
alte „cîştiguri": premiul I, formaţia 
din Tîrgovişte, premiul II, formaţia 
din Braşov şi premiul III, formaţia 
din Bacău.

Juriul a fost exigent şi hotărît 
în aprecierea repertoriului şi a 
modului de execuţie, dînd ton în 
acelaşi timp şi în privinţa genului 
de muzică, demn de a fi încurajat 
în comunităţile noastre. Merită să 
amintim că sîmbătă seara tinerii 
din comunitatea Gheorghe Doja 
au prezentat frumoasa istorie a 
Esterei, în formă dramatizată, 
care a lăsat o impresie profundă 
asupra celor prezenţi.

Întîlnirea s-a bucurat de mare 
succes; iniţiativa merită să fie 
preluată şi de alte comunităţi.

-- întrunirea Consiliului Naţio
nal al Tineretului Adventist

Pe data de 13 octombrie, s-au 
întîlnit la Bucureşti conducătorii 
departamentelor de tineret de la 
Uniune şi Conferinţe. A fost prima 
întrunire de acest gen, în centrul 
căreia s-a aflat pregătirea pentru 
Anul Internaţional al Evangheliei 
pentru Tineret.

lată, pe scurt, calendarul pre
gătirilor şi al desfăşurării acestui 
an de evanghelizare a tineretului.

Decembrie 1992 - Ianuarie 
1993. La fiecare conferinţă se 
organizează Festivaluri pentru 
tineret, în scopul lansării tinerilor 
în lucrarea de evanghelizare, care 
vor cuprinde o multitudine de

proiecte atît pentru acţiuni in
dividuale, cît şi pentru cele în 
grup.

7 - 1 3  martie. Săptamîna de 
Rugăciune a Tineretului, urmată 
imediat de campanii publice de 
evanghelizare pentru tineret. La 
toate cele şase conferinţe, aceste 
evanghelizări vor fi ţinute de e- 
vanghelişti străini, cu prezentarea 
unor teme speciale pentru tineret. 
Ele vor ţine două săptămîni. Tine
rii vor continua această lucrare, 
acţiunile lor concretizîndu-se - 
conform proiectului - în 1500 de 
evanghelizări locale, făcute de 
grupuri de tineri, 5000 de mărturii 
personale, 24 de manifestări regi
onale (asemănătoare cu aceea 
de la Slobozia) şi împărţirea a
100.000 de cărţi „Calea către 
Hristos", ediţie specială pentru 
tineri.

Visul tinerilor este ca, în urma 
consacrării lor în această sfîntă 
lucrare, Dumnezeu să mai adau
ge 4000 de alte inimi tinere,

atrase de harul ceresc din deşer
tăciunea acestei lumi.

Fratele Buciuman, directorul 
Departamentului Tineret al Uniu
nii, repetă cu încredere previziu
nea Spiritului Profetic: „în viitor, 
grosul lucrării se va face de tine
ret!" Să dea bunul Dumnezeu.

Ca titlu de curiozitate, amintim 
că în cursul anului 1993 se vor 
înfiinţa şi 100 de cluburi de cer
cetaşi din rîndurile tineretului 
adventist. De asemenea, s-au a- 
doptat drapelul tineretului, emble
ma, însemnele organizaţiilor şi 
uniformele pentru conducătorii 
de tineret de la conferinţe: veston 
bleumarin, pantaloni gri, cămaşă 
albastră cu cravată roşie, pantofi 
negri. însemnul va fi purtat pe 
pieptul vestonului, în partea 
stîngă.

Pentru uniformele tinerilor se 
aşteaptă sugestii.

Consemnat de Forray Lazăr,
Departamenul Comunicaţii

Odată, o maimuţă din evul anecdotic,
Venind la sfat pe-o creangă de arbore exotic,
A zis: Atenţiune! Sînt foarte ofensată;
Circulă-n lume vorba, deloc adevărată,
Că Homo ar descinde din buna noastră rasă... 
însăşi ideea-aceastaîmi pare odioasă!
Aţi pomenit vreodată divorţuri printre noi,
Copii lăsaţi pe drumuri sau imnuri de război?
Cine-a văzut în hoardă, la noi, bolnavi mintali,
Drogaţi, lacomi de cărnuri şi homosexuali,
Escroci, bandiţi, guerille sau vreo tutungerie? 
în neamul nostru nobil nu vezi aşa prostie.
Noi n-avem mafii crude în stirpea noastră-aleasă,
Nici terorişti, nici dogme, nici luptele de clasă.
Cît am bătut eu jungla, scuzaţi, n-am observat, 
în obştea simiască, cocotier privat,
Nici garduri şi nici paznici, nici pui murind de foame 
Sau omorîţi în taină de aşa-zise mame...
Nu veţi vedea vreodată, cît soarele şi luna,
O minte de maimuţă dospind în ea minciuna.
Chiar dacă-aş fi silită de vreun laborator,
N-aş deveni port-bîta şi nici informator.
Şi iată încă una din lumea lor de jos:
La noi nu se întîmplă război religios,
Nici sfinte inchiziţii, nici libertăţi în lanţuri,
Nici chefuri după care să ne culcăm prin şanţuri,
Nici ordini mondiale, nici naţionalism 
Şi nici vreo îndoială ce duce-n ateism... 
l-adevărat că Homo a coborît ca soi,
Dar nu! Fiţi rezonabili, n-a coborît din noi!

Prelucrare: Florin Lăiu
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VESTI DE LA
DEPARTAMENTUL EDUCAŢIEI

LA CLUJ, ŞI-A DESCHIS  
P O RŢILE  P R IM U L  L IC E U  

ADVENTIST DIN ŢARĂ
Din iniţiativa fraţilor de la Con

ferinţa Transilvania de Nord, pe a- 
tunci Conferinţa Cluj, şi în urma 
eforturilor fratelui Roşea Benia- 
min, secretar şi director cu edu
caţia la acea conferinţă, în 
toamna acestui an a apărut pe 
harta reţelei de şcoli primul liceu 
adventist din ţara noastră.

Liceul este de profil umanist şi 
a găsit găzduire în clădirea Li
ceului nr. 8 din Cluj. în cele. două 
sesiuni ale examenelor de ad
mitere au intrat 66 de elevi, dintre 
care 45 la secţia cu limba de 
predare română şi 21 la cea de 
limbă maghiară. Elevii veniţi din 
alte localităţi stau la internatul 
şcolii şi servesc masa la cantina 
şcolii. Sîmbătă sînt tot la şcoală! 
Dar să nu vă speriaţi, nu au o 
rîvnă chiar atît de exagerată 
pentru învăţătură îneît să facă şi 
Ziua Domnului egală cu celelalte 
zile din săptămînă. O sală de 
clasă a fost transformată în casă 
de rugăciune. O comunitate de 
66 de membri! Şi toţi tineri!

Măcar pentru o zi m-aş aşeza 
şi eu într-una din băncile acelei 
şcoli. Să mă mai întineresc puţin. 
Şi să vă aduc un reportaj auten
tic, de la faţa locului. în numărul 
viitor al revistei noastre.

*

N O U L  AN U N IV E R S IT A R  
LA I.T.A. - REFLECŢII

Au trecut şi zilele fierbinţi ale 
examenelor de admitere la In
stitutul Teologic Adventist de 
Grad Universitar din Bucureşti. 
Dintre cei 100 de candidaţi, 25 au 
şi început cursurile anului întîi ale 
Facultăţii de pastoraţie. Ceilalţi 
s-au întors la locurile de unde 
veniseră. Unii, ca să se pregă
tească mai temeinic pentru anul 
viitor, alţii, ca să-şi croiască un alt 
rost în viaţă. Aşa se întîmplă la 
orice examen de admitere cînd 
numărul de locuri este mai mic ca 
acela al candidaţilor sau pre

gătirea acestora lasă de dorit. 
Examenele n-au fost uşoare, ele 
au fost cu adevărat la nivelul ad
miterii în învăţămîntul superior. 
Mai ales cunoştinţele biblice erau 
notate cu o exigenţă sporită, dar 
şi probele de aptitudine şi de cul
tură generală puteau fi hotărî- 
toare, ca şi referinţele primite de 
la comunităţi, despre ţinuta mo- 
ral-spirituală a tinerilor.

Oricum, examenul a dovedit 
că alegerea chemării de pastor 
nu poate fi doar o soluţie alterna
tivă în lipsă de altceva mai bun 
sau mai uşor. Ea cere consacrare 
totală chiar de la început, o pre
ocupare stăruitoare în vederea 
pregătirii pentru o misiune pen
tru care ai simţul vocaţiei. Altfel, 
ratarea este posibilă chiar de la 
primii paşi. Şi poate că este mai 
bine aşa.

Viaţa unui pastor este o viaţă 
de dăruire şi de servire, de neo- 
dihnă şi frămîntare permanentă 
pentru „turmă", o ardere neînce
tată pentru marea familie de cre
dincioşi cu care vrea să împartă 
destinul vremelnic şi cel veşnic, 
înseamnă o viaţă de sacrificii, ca 
viaţa oricărui părinte bun pentru 
copiii săi. Ea cere o direcţie de 
viaţă hotărîtă din timp, un mod de 
a fi orientat spre acest scop, un 
program de pregătire spirituală şi 
intelectuală sub semnul năzuinţei 
către performanţă, către culmi. 
Cu toate scăderile inerente orică
rei metode omeneşti, credem că 
examenul de admitere a cîntărit în 
acest sens.

Merită să fie amintit că, printre 
cei reuşiţi, sînt şi cîţiva tineri care 
au primit credinţa adventă numai 
cu 1-2 ani în urmă. Spre surpriza 
generală, ei au cunoscut Biblia 
mai bine decît mulţi dintre can
didaţii născuţi şi crescuţi „în 
credinţă11.

Acum urmează un an de mun
că încordată. Din păcate, con
diţiile de studiu de la Institut nu 
sînt mai bune ca la multe alte 
şcoli din ţară. Nu sînt săli de 
clasă suficiente, de aceea, pentru

anul III, cursurile se ţin după- 
amiază. Biblioteca Institutului este 
încă modestă, fără săli de lectură, 
fără cărţi suficiente şi... fără 
bibliotecar. Neavînd un internat, 
studenţii au fost obligaţi să-şi 
caute gazde în oraş, ceea ce, la 
posibilităţile lor financiare mai 
mult decît modeste, este foarte 
greu. Chiria pentru o cameră din 
Bucureşti este exagerat de mare, 
iar preţul alimentelor concurează 
cu aceasta. Situaţia seamănă cu 
acele tim puri „eroice" pe care 
le-am trăit şi noi cîndva la semi
nar, cu vreo 30 de ani în urmă. Şi 
am învăţat că examenul de ad
mitere, de fapt, ţine patru ani. 
Dacă nu şi după aceea. Toată 
viaţa!

(într-un număr viitor, vom mai 
reveni cu un reportaj despre 
prezentul şi viitorul institutului 
nostru)

*

SĂRBĂTOARE LA BRĂILA
3 octombrie 1992. în după-a- 

miaza acestei zile de Sabat, în 
comunitatea adventistă din Brăila, 
este o atmosferă de sărbătoare. 
După lunga vacanţă de vară, 
peste o sută de tinere şi tineri 
s-au regăsit aici, ca să urmeze 
cursurile Şcolii Sanitare Postlicea- 
le Adventiste. Sala este arhiplină. 
Pe platforma din faţă apare corul 
şcolii. Feţele lor erau îmbujorate 
de emoţie. Coruri, versuri... ex
presii ale devoţiunii în veşmîntul 
limbajului înaripat, către Acela ca
re este Tatăl şi Mîntuitorul nostru. 
Mulţi dintre părinţii care şi-au con
dus odraslele şterg în taină o 
lacrimă din ochi, ca un fel de sus
pin de mulţumire. Căci copiii lor 
vor fi solii împărăţiei pe un tărîm 
special al existenţei, în spitale, în 
casa suferinţei, a trupurilor zdro
bite sub boli şi accidente, în care, 
adesea, se ascunde un suflet şi 
mai zdrobit. Ei vor fi vestitorii 
marelui transplant de inimă, ai 
vindecării divine.
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Am stat de vorbă cu fratele 
Paulini Ene, medicul adventist de 
la Brăila care a înfiinţat această 
şcoală. Redau mai jos fragmente 
din discuţia noastră.

î. Sînteţi directorul acestei in
stituţii, prima de acest gen în 
Biserica Adventistă din România.

î. Vă pregătiţi elevii în acest 
sens?

R. Da! to a tă  medicina actuală 
este bazată pe teorii evoluţio
niste. însă noi pornim de la con
vingerea biblică că omul nu este 
un produs natural, ci a fost creat 
de Dumnezeu, iar legile sănătăţii,

I. Şi cum s-au integrat în 
această şcoală?

R. Fără dificultăţi. încă de la 
înscriere semnează o fişă că vor 
respecta principiile morale ale 
Bisericii Adventiste, chiar dacă nu 
împărtăşesc învăţăturile ei. Dar 
mulţi participă cu noi l.a toate ser-

MMJW ©0 [PDSaHIMtSOB

ŞCOALA SANITARĂ POSTLICEALÂ DJN BRĂILA

Cum v-a venit ideea?
R. O mişcare care nu-şi crează 

cadre se stinge. Ori lucrarea mi
sionară medicală din Biserica 
Adventistă este a doua, ca im
portanţă, după evanghelizare.

î. Deci aveţi viziunea unei 
lucrări medicale mult mai extinse 
în ţara noastră?

R. Absolut! în primul rînd, prin
cipiile reformei sanitare trebuie 
ridicate la locul care li se cuvine. 
Apoi să atragem atenţia asupra 
primejdiei pe care o reprezintă 
unele tratamente naturiste de in
spiraţie New Age, practicate şi de 
unii adventişti.

stabilite de Creator, reflectă acest 
adevăr.

î. Ce vă spune experienţa pri
mului an: elevii asimilează fără 
greutate acest concepi? Mă 
qîndesc la cei care nu sînt adven
tişti.

R. Am fost surprins cît de uşor 
şi-au însuşit concepţia creaţio- 
nistă!

î. Cîţi elevi aveţi acum?
R. 140, din care 71 în anul întîi 

şi 69 în anul doi. ■
î. Din aceştia cîţi sînt de altă 

religie?
R. în anul doi avem 10 nead- 

ventişti, iar în anul întîi vreo 15.

viciile divine. Unii au renunţat la 
bijuterii, ca să poată cînta în corul 
şcolii, şi am avut surpriza să-i 
auzim chiar rugîndu-se la orele 
noastre de clasă.

î. Din cîte judeţe aveţi elevi?
R. Aproape din toată ţara şi 

din Republica Moldova.
î. Ce greutăţi aţi întîmpinat la 

înfiinţarea şcolii?
R. Prima a fost neîncrederea... 
î. Din partea cui?
R. Din partea colegilor, a 

comunităţii locale, a bisericii, 
neîncredere că se poate înfiinţa o 
asemenea şcoală adventistă. în 
schimb, Ministerul Sănătăţii ne-a
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încurajat cel mai mult: „Noi îi cu
noaştem pe adventişti; ştim că 
veţi face o lucrare foarte bună. Să 
nu renunţaţi!" - mi-au spus dînşii. 

î. Şi ce greutăţi aveţi acum?
R. Nu avem spaţiu corespun

zător. Dar, din economiile strînse 
anul trecut, am mai construit o 
sală de clasă. într-o altă clădire a 
conferinţei amenajăm o cantină şi 
pentru viitor ne gîndim la un inter
nat, ca să uşurăm situaţia elevilor 
care, pe lîngă taxa şcolară, tre
buie să plătească gazda şi să se 
îngrijească de alimente, toate 
foarte scumpe.

î. Ce şanse sînt ca diploma 
dată de dumneavoastră să fie re
cunoscută de stat?

R. Cînd am pornit la drum, 
şansele erau mici. Am plecat mai 
mult prin credinţă. Aveam doar. 
nişte asigurări verbale din partea 
Ministerului Sănătăţii. însă, p e ’1 
septembrie a.c., ni s-a comunicat 
hotărîrea Ministerului de a acorda 
aceleaşi diplome ca şi şcolilor de 
stat.

î. Vă place să predaţi?
R. Deşi n-am fost cadru didac

tic niciodată, totuşi îmi place să 
predau, mă simt bine între elevi, 
colaborez bine cu ei şi sper că şi 
ei cu mine.

î. Cîti colegi aveţi ?
R. In momentul de faţă avem 

opt profesori, dar avem nevoie de 
mai mulţi...

î. Ca perspectivă de viitor, e- 
xistă şansa afilierii la un institut de 
acelaşi gen din străinătate?

R. Sîntem în corespondenţă 
cu Atlantic Union College din S.U.A. 
Sînt speranţe să accepte afilierea 
noastră la colegiul lor, ca şcoala să 
devină rom âno-americană. Ur
mează să stabilim în ce condiţii am 
putea colabora cu dînşii.

î. Care ar fi avantajele acestei 
fuziuni?

R. în primul rînd ar fi o recu
noaştere internaţională, ceea ce 
ar oferi absolvenţilor posibilitatea 
unei angajări oriunde pe mapa
mond. Ar fi extraordinar...!

î. Cu adevărat! Dumnezeu să 
vă ajute în tot ce este bun!
Grupaj realizat de Forray Lazăr 

Departamentul Comunicaţii

Profeţiile biblice - un răspuns 
la evenimentele ce au loc în lume 
şi o bază a credinţei advente din 
vremea sfîrşitului.

în ultimă parte a studiului nos
tru, ne vom opri asupra schim
bărilor survenite în politică şi în 
religie, evenimente ce aruncă lu
mină asupra profeţiilor biblice, im- 
punîndu-le în actualitate. Sîntem 
datori să facem cunoscut în con
tinuare faptul că ceea ce se plă- 
nuieşte şi se direcţionează astăzi, 
mîine va deveni realitate, iar 
schimbările structurale vor avea 
repercusiuni care ne vor atinge şi 
pe noi, cei ce constituim biserica 
sfîrşitului.

Pentru început, am dori să su
bliniem faptul că noi, Adventiştii 
de Ziua a Şaptea, credem că bi
serica Domnului Hristos trebuie 
să rămînă ferm la credinţa dată 
sfinţilor odată pentru totdeauna 
(luda 3), credinţă împărtăşită şi 
trăită de credincioşii din toate tim 
purile, Domnul Isus Hristos, Fiul 
lui Dumnezeu şi Fiul Omului, fiind 
recunoscut ca Domn şi Mîntuitor 
personal.

Ca biserică, respingem exclu
sivismul, considerînd că mîntuirea 
nu este legată de o apartenenţă 
la o biserică, ci de primirea şi 
trăirea adevărurilor veşnice, cen
trul şi circumferinţa ei fiind Dom
nul Hristos şi lucrarea iubirii Lui 
sfinţitoare şi ispăşitoare. („Eu sînt 
Calea, Adevărul şi Viaţa. Nimeni 
nu vine la Tatăl decît prin Mine“ .)

Sînt biserici, ca de exemplu Bi
serica Catolică, care învaţă că nu 
există mîntuire în afara bisericii - 
cenzurare a libertăţii lui Dumne
zeu de a acorda - după criteriile 
sfinte ale cerului - mîntuirea.

în ceea ce ne priveşte, con
siderăm că Mişcarea Adventă a 
fost chemată la existenţă de

Dumnezeu, că întreita solie în
gerească din Apoc. 14, 6-14 tre
buie să fie vestită oamenilor mai 
înainte de a doua venire a lui 
Hristos.

Sfintele Scripturi ne spun că, 
în mod deosebit, în timpul de pe 
urmă sau în vremea sfîrşitului va fi 
un timp de teribilă decădere mo
rală şi spirituală, fără precedent în 
istoria omenirii. în aceste condiţii, 
cum şi pentru a oferi o soluţie de 
îndreptare, Dumnezeu va chema 
pe acei credincioşi care vor fi 
dispuşi să-L asculte, credincioşi 
care să se supună poruncilor lui 
Dumnezeu şi să trăiască credinţa 
lui Isus (Apoc. 14, 12).

în acest fel, se evidenţiază 
termenul de „Biserica rămăşiţei" 
(Apoc. 12, 17) şi faptul că toate 
evenimentele ne îndreaptă spre 
timpul sfîrşitului, timp în care toţi 
oamenii sînt invitaţi să împărtă
şească credinţa lui Isus, fiind puşi 
faţă în faţă cu ascultarea de 
poruncile Lui.

Lumea de care vorbim şi că
reia sîntem chemaţi să-i predicăm 
Evanghelia este formată - din 
punct de vedere al convingerilor 
religioase - din creştini şi necreş
tini. Dar, în acest mare conglome
rat „creştin", sînt şi mulţi „creştini 
cu numele", care au nevoie să se 
reîntoarcă la credinţa lui Isus 
Hristos şi către Cuvîntul Său. Şi 
trebuie să recunoaştem că acest 
lucru este necesar nu numai din 
cauza ignorării poruncilor lui 
Dumnezeu, ci şi din cauza renun
ţării la principiile Reformaţiunii: 
„Biblia şi numai Biblia" şi „numai 
prin Har".

Dialogul dintre religiile lumii, în 
scopul reconcilierii şi nu al reve
nirii la adevărul sacru al Scripturii, 
aşa cum au fost, de exemplu, în- 
tîlnirile pentru rugăciune de care
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am vorbit în articolul trecut, ca şi 
străduinţele Consiliului Ecumenic 
al Bisericilor, este o dovadă a 
unei îngrozitoare căderi de la 
adevăr. Pentru aceasta, acestor 
metode de reconciliere, trebuie 
să spunem un categoric NU, 
bazaţi pe Sfînta Scriptură.

Ce s-ar fi întîmplat, de exem
plu, dacă pe muntele Cârmei pro
orocul llie n-ar fi adresat 
poporului o categorică chemare 
de a lua poziţie fie de partea lui 
Dumnezeu, fie a lui Baal? Ce s-ar 
fi întîmplat dacă proorocul llie ar fi 
căutat să realizeze o „conciliere" 
cu preoţii lui Baal, unindu-se 
împreună în rugăciune?

Poziţia lui Dumnezeu este ca
tegorică şi nu poate fi înţeleasă 
greşit. „Eu sînt Domnul Dum
nezeul tău... Să nu ai alţi dum
nezei afară de Mine!" (Ex. 20, 2-3). 
Iar Domnul Hristos a spus cate
goric: „Cine nu este cu Mine, este 
împotriva Mea; şi cine nu adună 
cu Mine, risipeşte" (Mat. 10, 30). 
Nu poate fi vorba de o „con
ciliere" a religiilor, un amestec de 
religii. Ci... în termenii categorici 
ai lui llie: „Dacă Domnul este 
Dumnezeu, mergeţi după El, iar 
dacă este Baal, mergeţi după 
Baal!" (1 împ. 18, 21).

Cînd lona s-a suit într-o co
rabie pentru a merge „departe de 
faţa Domnului" (lona 1, 3), el s-a 
aflat în mijlocul unui echipaj cos
mopolit. Cînd s-a dezlănţuit fur
tuna şi viaţa le-a fost ameninţată, 
fiecare dintre cei de pe corabie 
s-a rugat dumnezeului lui (vers. 5). 
Interesant de reţinut. Cu toată pri
mejdia ce plana, cu sabia lui Da- 
mocles asupra capului lor, lona... 
n-a luat parte la acest cerc sau 
grup de rugăciune. El a coborît 
jos, pe fundul corăbiei, şi s-a cul
cat. Cînd situaţia a devenit dra
matic de disperată, a fost trezit: 
„Scoală-te şi cheamă pe Dum
nezeul tău“ (vers. 6). Din contex
tul Scripturii nu reiese că lona s-a 
rugat. Dar ne este spus că, în 
cele din urmă, au strigat „cu toţii 
către Dumnezeu" (vers. 14) şi, în 
final, să ni se spună că „i-a 
apucat o mare frică de Domnul şi

au adus Domnului o jertfă şi i-au 
făcut juruinţe" (vers. 16).

Hotărît lucru, lona nu este cel 
mai bun exemplu. Legătura lui cu 
Dumnezeu a fost scurtcircuitată. 
Dar cu toate acestea, în problema 
amestecării religiilor, el n-a stat 
pe gînduri, nu s-a întrebat ce 
anume are de făcut. Prin exem
plul său, el n-a lăsat vreun indiciu 
cum că ne-am putea ruga 
împreună cu păgînii. Noi lui Dum
nezeu, ei lui Buda sau altcuiva! El

a rămas credincios lui Dumne
zeu, deşi fuge^nu  de Dumnezeu, 
ci de chemarea Lui.

Dialogul cu religiile lumii trebu
ie să-l măsurăm cu etalonul Cu- 
vîntului biblic, pentru că, spune 
apostolul Pavel, „în vremurile din 
urmă, unii se vor lepăda de 
credinţă, ca să se alipească de 
duhurile înşelătoare şi de învăţă
turile dracilor" (1 Tim. 4,1); aceas
ta este posibil pentru că oamenii 
ce-şi spun urmaşi ai lui Hristos au

III» ;
P il i?

IlIM i
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doar „o formă de evlavie, dar tă- 
găduindu-i puterea". Sfatul cate
goric al marelui apostol este 
neechivoc: „Depărtează-te de oa
menii aceştia" (2Tim. 3, 5).

Aceasta fundamentează şi po
ziţia noastră faţă de ecumenism:

- înţelegerea misiunii şi însăr
cinării noastre nu ne îngăduie să 
ne aliniem obiectivelor ecumenis- 
mului. Mandatul divin şi însărcina
rea Evangheliei ne cere să rostim 
solia mîntuirii „oricărui neam, ori
cărei seminţii, oricărei limbi şi ori
cărui norod".

- O unire sau conciliere între 
bisericile creştine, care nu se ba-

S t i / U . . .  £ t i s i i . . .  S t i / U . . .

ÎNCĂ O DATĂ FESTIVALUL  
C O N C U R S  L A U D E -D O M IN I

Deşi la ora apariţiei acestui număr 
al revistei festivalul va fi deja în plină 
desfăşurare - dacă nu cumva înche
iat, totuşi publicăm ştirea reeditării a- 
cestei manifestări culturale religioase, 
care anul trecut a adus recunoaştere 
unor formaţii corale din comunităţile 
noastre.

Anul acesta, festivalul va fi ţinut pe 
data de 5 şi 6 decembrie în aula 
Universităţii din Bucureşti. Pot par
ticipa coruri de orice fel, cu trei piese 
corale religioase alese de participanţi.

Apreciem iniţiativa şi eforturile 
domnului Geo Pîrgaru, preşedintele 
Forumului Democraţiei şi Unităţii 
Naţionale, în organizarea căruia are 
loc Festivalul-concurs Laude-Domini.

*

ANUNŢ IM P O R TA N T !

Ne parvin veşti despre manifestări 
de intoleranţă religioasă şi instigare 
din partea unor „profesori" de religie, 
aleşi de Biserica Ortodoxă din rîndu- 
rile amatorilor să predea lecţii de reli
gie în şcoli. „Feriţi-vă de adventişti 
căci sînt periculoşi", propovăduia 
unul dintre aceştia propria sa evan
ghelie, necunoscînd, cu siguranţă, pe 
aceea din Biblie.

Sperăm că Biserica Ortodoxă îşi 
va instrui oamenii să urmeze conduita

zează pe adevărurile cuprinse în 
Cuvîntul Scripturii, ci se face cu 
preţul adevărului, fără să cores
pundă cu principiul „Sola Scriptu
ra" şi cu curăţia biblică, nu poate 
fi acceptată de Adventiştii de Ziua 
a Şaptea.

- Pe temeiul înţelegerii noastre 
profetice din Daniel 7 şi Apoca
lips 13 şi 17, noi vedem în schim
bările ce au loc în protestantism, 
cum şi în religia şi politica Vati
canului, împlinirea profeţiilor bibli
ce în legătură cu Antihristul.

în studiile noastre, noi am vor
bit despre „o nouă ordine interna
ţională, care îşi propune să ofere

c z t is u . . .  S t i s i i . . .
•> r U

bunei convieţuiri şi toleranţei creştine 
şi nu va îngădui spiritul de învrăjbire.

Apelăm la toţi aceia care cunosc 
astfel de manifestări, să ne semnaleze 
neîntîrziat, comunicîndu-ne datele 
exacte ale cazurilor la adresa Uniunii, 
Departamentul Comunicaţii.

★

PRO TEST

în seara zilei de 26 oct. a.c., postul 

de televiziune SOTI a transmis ma
nifestarea unor credincioşi ortodocşi 

împotriva patriarhului Bisericii Orto

doxe. Mitingul a avut loc la Bucureşti, 
pe Dealul Mitropoliei. întrebat fiind de 

reporter cine sînt manifestanţii, preotul 

loan Sauca răspunde: „Probabil Mar
torii lui lehova sau Adventiştii".

Sîntem profund indignaţi de a- 
ceastă atitudine a unui prelat, care nu 
s-a sfiit să spună un neadevăr, in- 
stigînd mii de ortodocşi de bună cre
dinţă împotriva noastră. Apreciem că 
Biserica Ortodoxă a promovat pînă 
acum principiile toleranţei şi ale bu
nelor relaţii dintre creştinii de diferite 
confesiuni şi un merit negreşit îi revine 
capului Bisericii Ortodoxe din ţară. 
Contestatarii sfinţiei sale erau oiţele 
din turmă, aşa cum, de fapt, a şi 
mărturisit unul dintre manifestanţi.

Uniunea a trimis o notă de protest 
la adresa Patriarhiei şi a întreprins şi

lumii pace şi siguranţă. Din Apo
calips 13, noi ştim că Papalitatea 
şi America, aceste două puteri, vor 
juca un rol deosebit în timpul de 
pe urmă, ele influenţînd şi condu- 
cînd desfăşurarea evenimentelor 
din lumea politică şi religioasă. 
Este un lucru clar acela că aceste 
două puteri (politice, religioase şi 
financiare) se unesc pentru a co
labora strîns în sfera politică, reli
gioasă şi financiară. Spre ce anume 
ţintesc aceste legături dintre Ro
ma şi Washington, dintre Vatican 
şi America protestantă? Ne vom 
ocupa de aceasta în numărul 
următor al revistei noastre.

f

alte demersuri ca să nu se mai repete 
astfel de lucruri.

*

SESIUNEA DE TOAMNĂ A 
DIVIZIUNII

în primele zile ale lunii noiembrie, 
are loc şedinţa de toamnă a Comi
tetului Diviziunii Euro-Africa. Cu 
această ocazie, se prezintă rapoartele 
Uniunilor şi se hotărăşte planul de 
acţiune pentru anul care urmează. 
Pentru reprezentarea Bisericii din 
România, din partea noastră au plecat 
pe data de 1 noiembrie fraţii Nelu 
Dumitrescu, preşedintele Uniunii, 
Adrian Bocăneanu, secretar, şi Viorel 
Dima, trezorier.

*

ÎN T ÎL N IR E A
E D IT O R IL O R  ADVENTIŞTI

între 5 - 8 oct., la Collonges, 
Franţa, au fost convocaţi reprezentan
ţii editurilor adventiste din partea euro
peană a Diviziunii Euro-Afrioa. Din 
partea Editurii „Cuvîntul Evangheliei" 
a participat fr. Forray Lazăr. Obiectivul 
întîlnirii a fost standardizarea formate
lor unor reviste, elaborarea unui plan 
editorial comun şi studierea posibilită
ţilor de cooperare între diferite edituri.

L. Forray

Departamentul Comunicaţii
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Începînd cu acest număr, pa
ginile revistei noastre vă sînt puse 
la dispoziţie. întrebări ce vă fră- 
mîntă, pentru care căutaţi un răs
puns sau pen tru  care d o riţi 
să a fla ţi care este poz iţia  sau 
punctul de vedere al bisericii, 
aceste întrebări vă rugăm să le 
adresaţi redacţiei noastre, care 
vă va răspunde în paginile 
rubricii: „Poşta redacţiei".

Dacă doriţi ca în paginile revis
tei noastre să se trateze anumite 
probleme de interes general şi 
actual sau subiecte speciale ce 
interesează biserica, vă rugăm să 
ne scrieţi pe adresa: Redacţia 
„Curierul’ Adventist", Bucureşti, 
Str. Argeş Nr. 8, Sector 2; Of. P. 
9; Cod 73162 -» Pentru „Poşta 
Redacţiei" - D. Popa.

într-o scrisoare primită la re
dacţie, am fost rugaţi să publicăm 
o reţetă pentru pîinea de la Sfînta 
Cină. Adesea, pîinea este făcută 
în mod necorespunzător. Fie că 
este prea sfărîmicioasă, fie greu 
de frînt, groasă, etc.

lată o reţetă pentru pregătirea 
pîinii pentru Sfînta Cină, pentru 
80 de persoane.

1. Pregătirea spirituală a dia- 
conesei care face această pîine. 
Studierea Cuvîntului lui Dumne
zeu şi al Spiritului Profetic care ne 
vorbeşte de jertfa ispăşitoare a 
Domnului Hristos şi importanţa ei; 
rugăciune şi o deosebită comu
niune cu Mîntuitorul nostru.

2 .0  curăţire deosebită a tot ceea 
ce folosim pentru scopul acesta

3. Ce este necesar pentru 
facerea pîinii:

- Ulei (de preferat de măsline) 
  90 gr.

- Făină superioară....................
...........................................  300 gr.

- Sare - 1/3 dintr-o linguriţă 
rasă

- Apă (cu aproximaţie) ............
............................................  90 gr.

4. Prepararea:
- Făina cernută prin sită se 

pune pe o planşetă, împreună cu 
sarea şi uleiul, amestecîndu-se 
bine, pînă cînd toată făina se 
îmbibă de ulei.

- Se adaugă apa rece şi se 
frămîntă bine timp de 20-25 
minute.

- Se întinde aluatul în mod 
omogen pe o tavă întoarsă, peste 
care se pune hîrtie albă.

- Se împarte în bucăţi de 2x2 
cm., care sînt înţepate cu fur
culiţa. Se coace la foc potrivit.

- După 10-15 m in u te le  con
trolează dacă pîinea s-a umflat 
uşor şi se introduce lama cuţitului 
sub pîine pentru a ieşi aburul.

- Nu se va întrebuinţa, în mod 
categoric, nici unt şi nici smîntînă 
la facerea pîinii pentru Sfînta 
Cină.

în ultimul timp, în Bucureşti, 
mai multe căsătorii s-au oficiat în 
alte locuri, în afara Caselor noas
tre de Rugăciune. S-au oficiat în 
Biserica Luterană, Sala Radiodifu
ziunii Române şi Muzeul de Is
torie.

în ceea ce priveşte serviciul 
divin al căsătoriei, el s-a trans

format într-un spectacol, după re
ţete de import.

Cum vede biserica această 
stare de lucruri, care tinde să se 
generalizeze?

Dintotdeauna, sfatul şi poziţia 
bisericii în ceea ce priveşte servi
ciul divin de căsătorie a fost acela 
ca la „ceremonia căsătoriei să se 
observe simplitatea". Acest ser
viciu divin trebuie să fie simplu şi 
spiritual.

Serva Domnului s-a ocupat 
foarte mult de acest aspect al 
vieţii noastre creştine, sfătuind la 
simplitate şi demnitate creştină.

Creştinul n-ar trebui să admită 
şi nici n-ar trebui să practice fala 
sau mîndria în îmbrăcăminte şi 
nici manifestări ostentative, de 
paradă. Principiile demnităţii şi 
simplităţii creştine, ar trebui să fie 
practicate în serviciile divine ale 
căsătoriilor, la fel ca şi celelalte ser
vicii divine" (E.G.White, M.S./3/68).

„în conformitate cu învăţătura 
Bisericii A.Z.Ş., Comitetul Comu
nităţii are datoria de a stărui asu
pra simplităţii şi demnităţii în tot 
ceea ce priveşte decorurile şi a- 
ranjamentele din adunare. în lo
caşul de cult să nu se îngăduie o 
purtare neserioasă şi nici un fel 
de uşurătate" (E.G.White, M.P./58)

Am putea cita multe alte de
claraţii ale Spiritului Profetic, care 
recomandă simplitatea şi un 
comportament creştin demn.

Serviciul divin de căsătorie, ca 
orice serviciu divin, se săvîrşeşte 
înaintea lui Dumnezeu. Iar înain
tea Lui noi trebuie să venim în 
umilinţă şi cu dorinţa sinceră de a 
fi binecuvîntaţi de El. Este în sine 
un act intim şi trebuie să ne com
portăm ca atare. El se aduce la 
îndeplinire în Casele noastre de 
Rugăciune.

Fără să fim tradiţionalişti sau 
înguşti, dar poate că ne stă bine 
să fim puţini conservatori, în prac
tica bisericii noastre, la solemnita
tea căsătoriei, în spiritul simplităţii, 
scopul acestui serviciu divin este 
de a cere binecuvîntarea lui Dum
nezeu asupra celor căsătoriţi şi 
nu de a da un spectacol; amvo
nul nu se dă la o parte şi nici 
m irele şi m ireasa nu stau pe
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1

A.Z.Ş. d in C iupercen ii Noi, jud. 
Dolj, şi anume, reconsacrarea 
Casei de Rugăciune a com u
nităţii.

Comunitatea Ciupercenii Noi a 
luat fiinţă în anul 1930. în 1937, 
cei 20 de membri construiesc pri
mul locaş de închinare, ce va fi re
novat în 1976. Locaşul este extins 
şi modernizat în acest an.

Cu această ocazie, a fost pre
zent fr. Nelu Dumitrescu, preşe
dintele Uniunii, serviciul divin de 
reconsacrare fiind, pentru cei 120 
de membri ai comunităţii, un prilej 
de a aduce mulţumire şi recunoş
tinţă lui Dumnezeu pentru inter
venţiile Lui minunate şi pentru 
asigurarea călăuzirii Sale, pînă 
vom ajunge în împărăţia Cerului.

Pastor, Chircan losif

platforma de la amvon, ci stau în 
faţa amvonului.

Pe măsură ce ne apropiem 
mai mult de încheierea istoriei 
planului de mîntuire, trebuie să 
dăm pe faţă o mai mare şi mai 
profundă legătură cu Dumnezeu, 
printr-o viaţă demnă, care să 
demonstreze că ne-am însuşit 
sfatul şi drumul de urmat trasat 
de Domnul şi Mîntuitorul nostru 
Isus Hristos: „Şi învăţaţi de la 
Mine, căci Eu sînt blînd şi smerit 
cu inima".

Sabatul din 22 august a.c. a 
marcat un eveniment deosebit de 
important pentru  com un ita tea

F Q U S I t l t A  T E R M E N U l . i l  - B Â t U I N -
(m tu m a s A H m c iij* )

i N N m î i m i »

„EPISCOP" (Gr. episkopos) 
sau „supraveghetor" se referă, în 
general, în Noul Testament, la o 
persoană ce serveşte în calitate 
de „supraveghetor" sau „superin- 
tendent" sau „păzitor" peste 
biserică, persoană ce era numită 
dintre laici. O dată, în 1 Petru 2, 
25, termenul est» aplicat la Dom
nul Hristos, pe care Petru îl 
numeşte „Păstorul şi Episcopul 
sufletelor voastre". „Priveghetor" 
sau „Păzitori" (gr. Episkopoi), din 
Fapte 20, 28, sînt numiţi „prez- 
biteri" (gr. Prezbiteroi) în v. 17. O 
astfel de folosire a termenilor de

- UR MARE DIN PAG. 6-a -

către apostoli este confirmată, 
aşa cum am arătat mai sus, de 
către „Sfinţii Părinţi".

Cerinţele caracteristice şi 
îndatoririle unui „episcop" (prez
biter sau supraveghetor) sînt clar 
arătate în 1 Tim. 3, 2-7. O exami
nare atentă a acestor îndatoriri 
arată că, la origine, „prezbiterul" 
sau echivalentul titlului în gre
ceşte, „episcop", nu era deloc in
vestit cu autoritatea pe care, mult 
mai tîrziu, şi-au asumat-o cei ce 
au ocupat aceste funcţii.

Redacţia

COMUNITATEA „COCORĂŞTI - COLŢ“ 
C O N FER IN ŢA  M UN TEN IA  

- SECERIŞ 1 9 9 2 -

x m m v m :

ÎNCĂ VĂ MAI PUTEŢI REÎNNOI 
ABONAMENTELE LA "CURIERUL ADVENTIST" 
PENTRU 1993.
COMUNITĂŢILE CARE N-AU FĂCUT 
ÎNCĂ ABONAMENTE LA CURIER,
SĂ SE ABONEZE ACUM.

v ------------------------------------------------- --------------------------------------------------------------------------------- ----------------------------------------------------------------  J
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ROLUL PASTORULUI 
Şl AL PREZBITERULUI 
IN VIATA COMUNITATII

mele de doctrină şi în toate pro
blemele practice ale vieţii spiri
tuale. Toţi cei care-L urmează nu 
regretă niciodată. Dar cît de mult 
au regretat aceia care au urmat 
pe clasicii marxist- leninişti sau 
pe alţi învăţători de pe pămînt, 
care însă au fost atei.

ISUS HRISTOS 
UNICUL NOSTRU ÎNVĂŢĂTOR

Isus Hristos ne iubeşte, ne-a 
spălat de păcatele noastre cu 
sîngele Său şi a făcut din noi 
preoţi pentru Dumnezeu, Tatăl 
Său. Apoc. 1,5.6.

Biserică vie, comunitatea este 
constituită din ansamblul credin
cioşilor, bărbaţi şi femei, tineri şi 
vîrstnici, toţi fiind mădulare ale 
trupului Domnului Isus Hristos. 
De aceea, ei toţi trebuie să par
ticipe la îndeplinirea mandatului 
dat bisericii, aşa cum ne învaţă 
Sfînta Scriptură. Dar, în această 
lucrare, un rol deosebit au de 
îndeplinit pastorul şi prezbiterul 
comunităţii.

I. Un singur învăţător 

1. Hristos, singurul nostru 
învăţător.

„Unul singur este învăţătorul 
vostru: Hristos, şi voi toţi sînteţi 
fraţi." Matei 23,8.

Este o imensă binefacere 
pentru creştini, chiar un înalt privi
legiu, acela că unicul nostru 
învăţător este Hristos, Fiul 
Dumnezeului Celui veşnic, care a 
coborît din cer aic-, pe planeta 
noastră, ca să ne conducă pe 
calea mîntuirii, în împărăţia slavei 
Sale. El este Creatorul, dar şi 
Răscumpărătorul din păcat şi de 
la pierzarea veşnică. Aşadar, ne 
putem încrede în utilitatea şi 
autenticitatea învăţăturilor Sale, 
care sînt desăvîrşite şi pline de 
iubirea ce a culminat prin jertfa 
de pe cruce. De aceea, numai 
Domnul Hristos trebuie să fie 
învăţătorul nostru în toate proble-

2. „Voi toţi sînteţi fraţi".

învăţătorul divin a spus uceni
cilor Săi: „Voi toţi sînteţi fraţi". Cu
vintele cheie din această 

_ propoziţie sînt „fraţi" şi „toţi".
a) Ceea ce caracterizează per

soanele, care sînt fraţi prin cre
dinţă în Domnul Isus Hristos, este 
egalitatea dintre aceştia. Ucenicii 
Domnului n-au putut accepta cu 
uşurinţă principiul Evangheliei, 
spiritul frăţietăţii. Tocmai pentru 
acest motiv fiii lui Zebedei au 
cerut învăţătorului ca în împărăţia 
Sa unul să stea la dreapta şi altul 
la stînga Domnului. Dar aceasta a 
stîrnit mînia celorlalţi zece ucenici 
(Marcu 10,35-41). Intre copiii lui 
Dumnezeu este necesar să existe 
o reală frăţietate, o egalitate 
deplină, avînd aceleaşi drepturi şi 
aceleaşi îndatoriri. Ei trebuie să 
fie cu adevărat fraţi în credinţă, 
fraţi în Domnul Isus Hristos. De 
altfel, în Sfînta.Scriptură se arată 
că Domnului Isus nu-l este ruşine 
să-i numească fraţi pe urmaşii Săi 
(Evrei 2,11). Cu atît mai mult creş
tinii trebuie să fie realmente fraţi 
în relaţiile lor reciproce; între ei nu 
este admisibilă apariţia vreunei 
discriminări sau inegalităţi.

Un instructor al Şcolii de Sa
bat spunea odată: „La această în
trebare îl rugăm pe fratele pastor 
Grigorescu să binevoiască a ne 
răspunde". Persoana solicitată se 
ridică şi zice: „Nu fratele pastor 
Grigorescu, ci simplu, fratele Gri
gorescu", explicînd că membrii 
comunităţii sînt fraţi, egali, fără 
titluri şi ranguri.

b) De remarcat faptul că 
egalitatea trebuie să existe între 
toţi fraţii. Toţi au fost înfiaţi de 
Tatăl din ceruri prin jertfa Dom
nului Hristos şi toţi au devenit 
copii ai lui Dumnezeu. în egală 
măsură, toţi membrii trebuie 
preţuiţi, stimaţi şi iubiţi. Toţi au
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II. Toţi credincioşii sînt 
preoţi pentru Dumnezeu 
şi sînt poporul Lui, 
avînd misiunea de a 
fşce lucrarea de evan
ghelizare.

Apostolul loan spu
ne că Domnul Isus ne 
iubeşte, ne-a spălat 
de păcatele noastre 
cu sîngele Său şi a fă
cut din noi preoţi pen
tru Dumnezeu, Tatăl 
Său (Apoc. 1,5.6); 
apostolul Petru scrie 
că credincioşii sînt ca 
nişte pietre vii, zidiţi 
ca să fie o casă du
hovnicească, o preo
ţie sfîntă, o preoţie 
împărătească şi să 
aducă jertfe duhov
niceşti lui Dumnezeu; 
credincioşii sînt un 
popor al lui Dumne
zeu, chemat să vestească pu
terile Lui minunate (1 Petru 2,5-9); 
apostolul Pavel spune că în Evan
ghelie este puterea lui Dumnezeu 
pentru mîntuirea fiecărui om care 
crede şi creştinii trebuie să aducă 
lui Dumnezeu trupurile lor ca o

jertfă vie, sfîntă şi plăcută, aceas
ta fiind din partea lor o slujbă 
duhovnicească (Rom. 1,16; 12,1).

Din textele citate reiese că toţi 
credincioşii sînt preoţi ai lui Dum
nezeu, poporul lui Dumnezeu, toţi 

trebuie să aducă jertfe duhov

W f  I S #

niceşti, toţi trebuie să vestească 
Evanghelia pentru mîntuirea oa
menilor.

înainte de răstignirea Domnului 
H ristos, numai preoţii puteau

Continuare în pag. 18

acces la funcţiile de 
slujbaşi sau conducă
tori în biserică; nimeni 
nu are privilegii şi ni
meni nu este privat de 
drepturi în biserica 
răscumpărată şi sfin
ţită prin jertfa Fiului lui 
Dumnezeu. Ce frumoa
să, curată şi plăcută 
este rînduiala şi ordi
nea din adevărata bi
serică creştină, instituită 
de Dumnezeul dra
gostei şi Dumnezeul 
oricărei rînduieli! A- 
postolul Pavel spune 
că toţi care au fost 
botezaţi pentru Hris
tos s-au îmbrăcat cu 
Hristos. Nu mai există 
nici o deosebire de 
ordin naţional, econo
mic, social sau după 
alt criteriu, ci toţi sînt 
una în Hristos Isus 
(Gal. 3,27-28).
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VREAU SĂ MERG ŞI EU ACOLO...!

CURIERUL ADVENTIST
Instrument şi m ijloc de evanghelizare

Era prin anul 1968. Atunci, eu 
lucram ca tîmplar-mecanic la 
Combinatul de mobilă din 
Bucureşti, cartierul Militari. Printre 
noii angajaţi ai combinatului, era 
şi un tînăr tîmplar cu care m-am 
împrietenit foarte repede. Cu 
toate că nu lucram în aceeaşi 
secţie, cînd venea timpul de ma
să, acesta venea la mine şi luam 
masa împreună. Deşi timpul pen
tru masă nu era prea mare, eu îmi 
rezervam totuşi cîteva minute să 
citesc „Curierul Adventist", pe 
care îl purtam totdeauna cu mine.

într-o zi însă, după ce am mîn- 
cat, prietenul meu mai tînăr îmi 
spune: „Nene Gîdoiu, dă-mi te 
rog şi mie revista aceasta pe care 
o citeşti. Vreau să mă uit şi eu 
prin ea. Dar... nu vreau să mă 
vadă „ăştia" că o citesc, aşa că te 
rog să mi-o dai s-o citesc acasă". 
Desigur că i-am dat-o cu plăcere 
şi, după cîteva zile, cînd mi-a a- 
dus înapoi acel număr din „Curie
rul Adventist", mi-a spus hotărît: 
„Nene Gîdoiu, vreau să merg şi 
eu acolo unde mergi dumneata".

Vineri seara următoare mă în- 
tîlneam la Hala Traian cu priete
nul meu, care însă n-a venit 
singur, ci a mai adus cu el un coleg 
de lucru din combinat şi am mers 
toţi trei la Labirint. Interesant de 
remarcat că prietenul meu a fost 
profund impresionat de atmos
fera din adunare şi de cele auzite, 
în timp ce prietenul său a rămas 
indiferent şi nu l-am mai văzut, 
însă prietenul meu a început să 
Vină cu regularitate la serviciile 
divine.

într-una din zile, prietenul 
meu, transfigurat şi cu un aer de 
mare taină, îmi şopteşte cu o notă 
de bucurie şi hotărîre în glas: 
„Nene Gîdoiu, să ştii că m-am

hotărît să nu mai lucrez Sîmbăta". 
M-am bucu ra t în in im a mea şi 
i-am spus să se simtă liber să 
facă aşa cum citeşte în Cartea 
Sfîntă. Şi aşa a făcut. Dar hotărî- 
rea lui a declanşat furia celui rău. 
Soţia tînărului, căreia îi plăceau 
„lumea şi plăcerile ei“ , cînd a vă
zut că soţul ei a făcut o reformă în 
viaţa lui, s-a umplut de...mînie; 
s-a dus la combinat, la serviciul 
de cadre (aparatul de partid) şi a 
cerut să se ia măsuri împotriva 
soţului ei.

Nu peste multe zile, eu şi 
prietenul meu am fost anunţaţi să 
ne prezentăm la şeful cadrelor. 
Pe drum, pînă să ajungem la cel 
ce ne-a chemat, i-am spus priete
nului şi, acum, fratelui meu, că nu 
avem a ne teme, că nu avem altă 
vină decît aceea că nu mai lu
crăm în Sabat. De mine ştia toată 
conducerea combinatului că nu 
lucram Sîmbăta. Dar de el nu ştia 
nimeni. Am intrat în biroul şefului 
de cadre al combinatului; acesta 
ne-a fixat îndelung şi a spus: „la 
ascultă măi Şt..., de ce te iei du
pă moşul acesta? El este bătrîn, 
mai are puţin şi iese la pensie. 
Dar tu eşti tînăr, ai doi copii şi 
trebuie să-ţi trăieşti viaţa". Ime
diat, cu mult respect, prietenul 
meu îi răspunde:

„Tovarăşe P..., eu nu mă iau 
după dînsul. Dar am găsit scris 
că Ziua a Şaptea este Sîmbăta şi 
eu vreau să păzesc Legea lui 
Dumnezeu".

Faţă de acest răspuns catego
ric, şeful serviciului cadre, puţin 
cam iritat, ridică mîna în sus şi 
spune poruncitor:

„Unde scrie ’mă’, că ziua a 
şaptea este Sîmbăta? Adu-mi şi 
mie cartea ’aia’ ca să văd şi eu că 
scrie aşa cum zici tu. Şi acum, 
puteţi pleca".

„Ce zici nene Gîdoiu, să-i duc 
Biblia?", mă întrebă prietenul meu 
după ce am ieşit din biroul şefului 
de cadre din combinat. „Crezi că 
mi-o va mai da înapoi?"

„Să-i duci Biblia aceea tradu
să de Gala Galaction, ca să nu 
obiecteze că este o Biblie a 'po
căiţilor’, iar dacă nu ţi-o va mai da 
înapoi, găsim noi alta".

Cînd după un timp „şeful" i-a 
dat Biblia înapoi, nu i-a mai spus 
nimic şi nimeni nu l-a mai deran
jat din cauza convingerilor lui.

Dar, cum Satana nu doarme, 
au început necazurile în familie. 
Soţia lui intentează divorţ. Mo
tivul: s-a făcut adventist. Un motiv 
foarte „temeinic" pe timpul acela. 
Pronunţarea desfacerii căsătoriei 
s-a făcut foarte repede, dînd cîş- 
tig de cauză soţiei. El este obligat 
să plătească pensia alimentară 
pentru cei doi copii ai lor şi să pă
răsească apartamentul. Şi astfel, 
cu un geamantan în mînă, pleacă, 
fără să ştie unde va pune capul 
să se odihnească în seara aceea.

Dar nu s-a descurajat şi nici 
n-a dat înapoi.

Dumnezeu s-a îngrijit să-i răs
plătească credinţa. în 1971, la 
Cernica, primeşte botezul împre
ună cu alţi 15 candidaţi. Fabrica îi 
dă un apartament cu 2 camere 
într-un bloc în apropiere de com
binat şi îşi reface căminul cu o 
soră credincioasă, care a fost o 
mîngîiere pentru el, dar şi un aju
tor spiritual. Şi roadele au început 
să apară.

La scurt timp de la căsătoria 
lor, în urma activităţii sale misio
nare şi în mod deosebit al exem
plului vieţii lui, doi fraţi ai săi şi un 
nepot vin la credinţă. Dar ac
tivitatea sa nu se opreşte aici. 
Lucrînd în familia sa, alţi trei
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ROLUL PASTORULUI 
SI AL PREZBITERULUI 
IN VIATA COMUNITĂŢII

------------------  -u rm are  din pag. 1 6 -  -------

nepoţi coboară în apa botezului. 
Aceasta a fost prea mult pentru 
tatăl acestor trei copii. El s-a 
hotărît să pună capăt acestei 
situaţii. într-o vineri seara, se înar
mează cu o suficientă cantitate 
de benzină şi merge la adunare 
(în satul Floreşti, de unde erau), 
ca să dea foc la „pocăiţi", chiar 
dacă acolo erau şi copiii şi rudele 
lui. Plin de mînie şi ură a intrat în 
adunare. A fost invitat să ia loc. 
S-a aşezat, în ciuda mîniei lui, ţin 
tu it locului de o putere căreia nu i 
se putea împotrivi.

Ascultă cuvîntul rostit în seara 
aceea şi uită scopul pentru care 
venise la „adunarea pocăiţilor". 
Un văl întunecos i se ridică de pe 
suflet. Duhul lui Dumnezeu a a- 
prins focul iubirii divine în sufletul 
său şi, nu peste mult timp, el şi 
soţia sa, spre bucuria copiilor lor, 
se ataşează Bisericii Advente. 
Mare este puterea lui Dumnezeu 
atunci cînd, în sinceritate, ne su
punem puterii cercetătoare a 
Duhului Său.

Experienţa prietenului meu a 
răscolit întreaga lui.familie. Cel de 
al treilea frate al său primeşte 
botezul şi încă un nepot al său de 
15 ani, care a primit botezul în 
bazinul de la „23 August" şi nu ca 
unchiul său, prietenul şi fratele 
meu, în lacul Cernica, ascunşi 
prin stufăriş.

Ultimul gînd pe care mi l-a îm
părtăşit fratele Şt... este dorinţa 
lui de a vinde apartamentul său şi 
cu aceşti bani să facă o Casă de 
rugăciune în satul său natal. 
Domnul să-l ajute şi să răs
plătească zelul şi credincioşia sa.

Gh. Gîdoiu
Comunitatea Bucureşti - Labirint

P.S. Douăsprezece persoane au 
cunoscut'bucuria descoperirii iubirii 
mîntuitoare a Domnului Hristos, ca ur
mare a unei speciale lucrări de col-, 
portaj cu revista „Curierul Adventist", 
dar şi a unei exemplare vieţuiri creştine.

„Eu sînt Viţa, voi sînteţi mlădiţele. Ci
ne rămîne în Mine şi în cine rămîn Eu, 
aduce multă roadă, căci despărţiţi de 
Mine, nu puteţi face nimic" (loan 
15,5). Redacţia

Aceste pagini le rezervăm ex
perienţelor dvs. Aşteptăm să îm
părtăşiţi cu frăţietatea experienţele 
făcute cu Dumnezeu.

face slujbele de la templu, privind 
arderile de tot şi jertfele. Ei erau 
din seminţia lui Levi. Jertfele de la 
templu arătau, preînchipuiau şi 
simbolizau pe Isus, Mielul lui 
Dumnezeu, care avea să fie jun
ghiat.

Dar Hristos, Pastele noastre, a 
fost jertfit (1 Cor. 5,7).

De atunci, toţi cei care L-au 
primit pe Isus ca învăţător, Domn 
şi Mîntuitor sînt preoţi ai lui Dum
nezeu şi trebuie să fie slujitorii 
Celui Prea înalt, să vestească 
Evanghelia.

în Evanghelie sînt prezentate 
unele pilde în care, foarte stăru
itor,’ Mîntuitorul învăţa pe ucenici 
despre necesitatea de a participa 
la lucrarea Sa. Aşa este pilda ta- 
lanţilor (Matei 25,14-30), pilda 
lucrătorilor viei şi altele.

Pilda lucrătorilor viei arată că 
un gospodar a ieşit în piaţă, de 
mai multe ori, la ore diferite, şi a 
trimis pe lucrători să muncească 
în via sa. Cîteva constatări se 
impun.

- Cînd a ieşit ultima dată şi a 
găsit pe alţi lucrători stînd în pia
ţă, gospodarul le-a zis: „De ce 
staţi aici toată ziua fără lucru?" Ei 
au răspuns: „Pentru că nu ne-a 
tocmit nimeni". „Duceţi-vă şi voi în 
via mea, le-a zis el“ (Matei 20,6.7). 
Gospodarul, proprietar al viei, a 
ieşit în piaţă şi i-a trimis în via sa 
pe lucrători pentru două motive:

1) ca via să fie cultivată, să fie 
făcute lucrări ĉ e bună calitate şi 
să se obţină o recoltă bogată;

2) ca lucrătorii să nu stea 
degeaba, toată ziua fără lucru.

- Gospodarul a trimis pe toţi 
lucrătorii să muncească în via sa.

- Toţi lucrătorii au stat în piaţă, 
aşteptînd să fie tocmiţi şi trimişi 
la lucru.

- Cînd gospodarul i-a trimis în 
via sa, toţi lucrătorii au mers de 
îndată şi au muncit.

Din pilda amintită reţinem că 
nici un lucrător nu trebuie să stea 
degeaba, fără lucru; nimeni nu 
trebuie să rămînă în pasivitate. 
Gospodarul din pildă face mari 
eforturi ca să încadreze în muncă 
pe toţi lucrătorii. El iese în piaţă o 
dată, a doua oară, a treia oară şi 
chiar a patra oară, pe la ceasul al 
unsprezecelea, şi trimite pe toţi 
(lucrătorii să muncească în via sa.

Din pilda aceasta învăţăm că 
toţi membrii comunităţii trebuie să 

«fie trimişi la lucru în via Domnului 
şi toţi au obligaţia să lucreze 
pentru că toţi au primit talanţi şi 
toţi au fost făcuţi, de Domnul Isus 
Hristos, preoţi pentru Dumnezeu.

într-o comunitate, la serviciul 
divin, este invitat la amvon un 
frate în vîrstă de circa 70 de ani, 
pentru a face rugăciune. Dar, 
foarte sfios, timid, fratele spune: 
„Nu vă supăraţi, dar eu niciodată 
nu am fost la amvon". El s-a 
născut şi a crescut într-o familie 
de credincioşi, a fost membru în 
comunitate din tinereţe, încă 
înainte de a pleca în armată. însă 
nu a fost la amvon niciodată 
pentru că nu a fost trimis.

Domnul Hristos a spus: „Lu
craţi pentru mîncarea care rămîne 
pentru viaţa veşnică" (loan 6,27). 
Verbul întrebuinţat de Domnul 
Hristos la începutul versetului es
te la modul imperativ; el cuprinde 
porunca „lucraţi!" Domnul Isus 
mai spune: „Tatăl Meu lucrează 
pînă acum şi Eu de asemenea 
lucrez" (loan 5,17). Tot astfel, 
Mîntuitorul zice:_ „Cît este ziuă 
trebuie să lucrez lucrările Celui ce 
M-a trimis; vine noaptea cînd 
nimeni nu poate să lucreze" (loan 
9,4). în rugăciunea Sa de Mare 
Preot, Domnul Hristos a spus: 
„Am sfîrşit lucrarea pe care Mi-ai 
dat-o s-o fac" (loan 17,4).

Continuare în cop. 4
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Adoarme în Domnul fratele 
Soare I. Marin, membru al comu
nităţii Sperieţeni, jud. Dîmboviţa. 
Născut în anul 1902, fr. Soare a 
fost un om muncitor şi un creştin 
sincer şi consacrat. Cunoaşte lip
surile şi necazurile vieţii, care i-au 
format un caracter puternic.

în anul 1931, se alătură prin 
botez Bisericii Advente şi, timp de 
60 de ani, a fost un martor pentru 
Hristos, adormind în nădejdea re
venirii Domnului şi Mîntuitorului 
său.

Familia, frăţietatea şi cei ce l-au 
cunoscut şi apreciat l-au condus 
la locul odihnei lui temporare. Cei 
prezenţi au fost mîngîiaţi de cu- 
vîntul plin de nădejde al Sfintelor 
Scripturi, rostit cu această ocazie.

Pastor, Belu loan

Aducem la cunoştinţa frăţie
tăţii încetarea din viaţă a fratelui 
Grigorescu Gheorghe, membru al 
comunităţii Craiova.

Născut la 13.04.1917 în comu
na Blejeşti - Teleorman, cunoaşte 
de tînăr adevărul Scripturii şi, în 
anul 1939,' primeşte botezul bi
blic, devenind un membru al Bi
sericii Advente. Un timp lucrează 
colportajul şi este un membru 
activ în Comunitatea Craiova, 
fiind mult timp diacon, gata de a 
da ajutor semenilor, conducîndu-i 
la Mîntuitorul.

Inmormîntarea a avut loc pe 5 
august a.c. Familia şi frăţietatea 
l-au condus la locul unde - pentru 
un scurt timp - se va odihni în aş
teptarea glorioasei învieri. Cuvîn- 
tul plin de speranţă şi mîngîiere al 
Scripturii a fost rostit de fraţii 
Mihai Mohanu, Gabriel Golea şi 
cel ce semnează aceste rînduri.

Pastor: Popescu Constantin 
„Fericiţi morţii care mor în Domnul!"

Nu cu mult timp înainte de 
încetarea sa din viaţă, fratele Gri
gorescu Gheorghe ne-a vizitat la 
redacţie. Fiind vechi cunoscuţi, 
fraţi şi prieteni, am discutat împre
ună multe lucruri privind lucrarea 
pe care biserica este chemată s-o 
facă astăzi. îl interesa foarte mult 
lucrarea de colportaj.

„Cînd va începe iarăşi această 
lucrare deosebit de importantă?", 
se întreba el. „Deşi sînt în vîrstă, 
mă voi angaja iarăşi să lucrez 
pentru Domnul, ca-n tinereţe".

La plecare, poate ca o lăun
trică prevestire a deznodămîntului 
ce avea să urmeze nu peste mult 
timp, mi-a lăsat următoarele 
gînduri:

DORINŢA MEA

- O, de am putea trăi cu toţii o 
viaţă sfîntă! O viaţă asemenea 
vieţii lui Isus. Un model de vieţuire 
pe acest pămînt, aşa cum aş
teaptă Domnul Dumnezeu, Tatăl 
Cel Sfînt, de la noi.

- Doresc atît de mult să în
demn pe toţi cei chemaţi şi aleşi 
de Domnul să înceapă chiar azi, 
chiar acum, să trăiască o viaţă 
sfîntă pe acest pămînt.

- O, de am putea avea chiar 
azi, cînd încă mai este har, 
urechea aţintită spre tot adevărul 
ce ne-a fost dat în scrierile sfinte.

- O, de ar putea poporul lui 
Dumnezeu să vadă astăzi, prin 
ochii credinţei, că revenirea Dom
nului Hristos este cu mult, cu mult 
mai aproape decît credem şi 
gîndim noi.

- Dorinţa şi bucuria mea cea 
mare, este aceea ca să ne vedem 
cu toţii la Marea de Cristal. 
Dorinţa de a ne vedea cu toţii în 
împărăţia veşnică a slavei.

D . Popa

CITĂ m u c

Mă învăluise nisiz l -  â - 
Mă nimiciseră va it' e r 
Mă învîrteau, mă aneţea^
Şi mă afundai tot ~a ~ _ :
Spre abisul fără :"*: = -re -e 
Şi eram pe punctul re  = e~_ n:a la

lumină,
Pe punctul de a" : '  -re 

cif veşnicia întunericului... 
Dar... a răsărit Sos 'e e

şi era să nu-L iau n seamă.

Marea nu m-a lăsat, nisipul s-a opus 
întunericul s-a luptat să nu mă piardă... 
Dar... a răsărit Soarele

şi El nu poate fi oprit... 
Razele Lui aurii au străpuns abisul 
Şi m-a ridicat în braţe, spunîndu-mi:

„Te iubesc!"...
Nisipul şi acum nimiceşte,
Valurile şi acum mai vuiesc 
întunericul şi-acum stăpîneşte,
Dar El mi-a spus „Te iubesc!"

Ţîrţîrău Sebastian
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VESTI DIN CIMPUL MONDIAL

„VOCEA SPERANŢEI",

PROGRAME RADIO 

ÎN FOSTA UNIUNE SOVIETICĂ

Primul program radio a înce
put să fie transmis în 1990, pe 
postul de radio Tuia. De atunci, în 
Rusia au început să transmită 
alte douăsprezece posturi de ra
dio. în 1991, are loc prima emisiu
ne de radio, pe postul naţional de 
radio, acoperind toate ţările din 
fosta Uniune Sovietică. Unul din 
cele două programe religioase de 
radio, ce se transmit pe aceste 
posturi, este programul nostru 
care se transmite pe unde lungi, 
medii şi scurte. Miercurea seara, 
la orele 8,10 (ora Moscovei), se 
transmite un program pentru tine
ret, ce este recepţionat în toate 
ţările fostei Uniuni Sovietice. Sîm- 
bătă dimineaţa, începînd de la 
orele 8,30, se transmite un pro
gram pentru adulţi.

La St. Petersburg, se transmi
te un program de două ore, patru 
zile pe săptămînă, pe unde medii, 
în fiecare seară, la orele 10, se 
transmite un program de o oră 
pentru Siberia Centrală, acoperind 
un teritoriu de 500.000 mile pă
trate.

Pe lîngă aceste programe, mai 
avem programe radio ce se trans
mit patru ore în fiecare zi (de la 
Novosibirsck şi trei ore pe zi de la 
Moscova), ambele numai pe 
unde scurte.

- Ca urmare a acestor progra

me care se adresează la mai bine 
de 300.000.000 oameni, în iunie 

1991# s-au primit mai bine de 20 

de scrisori zilnic. Acum se pri

mesc peste 500 de scrisori zilnic. 
Dar, din cauza posibilităţilor finan
ciare reduse, nu se poate răs
punde decît la maximum 200 de 

scrisori zilnic. în ceea ce priveşte 
Cursul Biblic prin Coresponden
ţă, de la 1000 cîţi erau înscrişi în 

toamna anului 1991, acum sînt
10.000 de cursanţi, din toate 

ţările fostei Uniuni Sovietice.

- în  p re ze n t se a flă  în con 
strucţie Centrul Mass-Media „Vo
cea Speranţei" la Tuia. în toamna 
acestui an se speră să fie dat în 
folosinţă.

* *
*

- După ultimele statistici. în 
toată lumea există 32.998 comu
nităţi adventiste. Cele mai multe 
(4.790) sînt în Diviziunea Orien
tului îndepărtat. Cele mai puţine. 
(54) în Uniunea din Orientul Mij
lociu. Diviziunea Euro-Africa, din 
care facem şi noi parte, are 3.172 
comunităţi, dintre care numai 849 
sînt în Uniunea Română. în 1991, 
pe plan mondial au intrat în bise
rică prin botez 561.098, iar nu
mărul membrilor, la 31.12.1991, 
era de 7.062.898.

* *
*

- VEŞTI DIN CHINA. Profesorii 
de limba engleză din China s-au 
întîlnit în Hong Kong, unde au 
relatat cu entuziasm despre ex
perienţa lor. La întoarcerea- lor în 
China, au luat cu ei mai bine de 
3.500 Biblii, cărţi ale Spiritului 
Profetic şi materiale pentru lecturi 
biblice.

- în Guangzhon (Canton), în 
sudul Chinei, avem numai o co

munitate, cu 205 membri, în mij

locul unei populaţii de 6 milioane 

de locuitori. Dorothy Kuester şi 

Elizabeth Huzzey predau limba 

engleză la Colegiul de Medicină 

Tradiţională Chineză din Guan
gzhon. Ei speră să contribuie la 

înfiinţarea a încă cinci noi comu
nităţi în aceste locuri, unde solia 
adventă n-a intrat încă (în China 

sînt aproximativ 80.000 - 90.000 
membri).

- în 1991, în Polonia au fost 
botezate 468 de suflete. Cel mai 
bun rezultat din ultimii zece ani.

- Opt persoane au fost 
botezate în Yardent, pe malurile 
rîului Iordan. Ei provin din 
U.R.S.S., Yugoslavia, România şi 
Gana.

- Biserica Adventistă din Israel 
a devenit mai diversificată pe 
măsură ce imigranţi din U.R.S.S. 
şi ţările din Europa de Răsărit vin 
şi se stabilesc aici. Un al doilea 
centru de închinare a fost stabilit 
laTel-Aviv.

* ★
*

- în 1991, Uniunea Inca a 
botezat 41.134 suflete.

★  *
*

- Conferinţa din Florida a lan
sat 28 de campanii şi seminarii 
evanghelistice simultane în Fort 
Lauderdole şi Nord Miami. Tema: 
„Descoperind Lumea Nouă - A- 
ventură în Profeţie". Întîlnirile sînt 
prezentate în limbile engleză, 
spaniolă, franceză, portugheză şi 
română. Conducătorii bisericii 
speră să strîngă un seceriş de 
700 de suflete în aprilie.

- în Diviziunea Americii de 
Sud, au fost botezate în 1991 - 
109.824 suflete.

(Din Russian Waver şi Mini
sterial Association Bulletin - Mai 
1992).

„C ÎN D  VEŢI VEDEA  

SU FLE TELE  M ÎN T U IT E  ÎN  

ÎM P Ă R Ă Ţ IA  LUI D U M N E Z E U ,  

PRIN M IJL O C IR E A  

D A R U R IL O R  V O A STR E, NU 

VĂ VEŢI B U C U R A  A T U N C I 

P EN TR U  CĂ AŢI AVUT  

P R IL E JU L  DE A FACE  

A C E A S TĂ  LUCR ARE?"
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"ŞI TU ERAI CU ISUS DIN NAZARET"
Marcu 14,67 u.p.

Se lăsa noaptea peste Ierusa

lim... Oraşul era în mare fierbere. 
0  gloată gălăgioasă intra în curtea 

palatului Marelui Preot, ducînd la 

osîndă pe învăţătorul din Galilea, 
pe Isus din Nazaret. Porţile se 

închid, fiind lăsaţi să intre numai 

cei cunoscuţi. Printre aceştia, 
loan şi Petru, doi dintre ucenicii 
Celui ce avea să fie răstignit.

Aici, în noaptea rece şi întune
coasă, Petru se amestecă prin 
mulţime, aşezîndu-se lîngă focul 
aprins ca să încălzească mîinile, 

nu sufletul celor ce cereau moar
tea Galileanului. De aici, de lîngă 
acest foc, începe „tragedia" lui 
Petru. Din mulţimea îngrămădită 

în jurul focului, o servitoare a Ma
relui Preot se apropie de Petru şi, 

uitîndu-se la el, spune: „Şi tu ai 
fost cu Isus din Nazaret!". De trei 

ori i se pune vîrstnicului ucenic 
această întrebare şi tot de atîtea 
ori răspunsul acestuia a fost: „Nu 
cunosc pe omul acesta!"

Cît de repede şi cîl de teribil 
poate cădea cineva! Cel care sub 

inspiraţie divină recunoştea: „Tu 

eşti Hristosul, Fiul Dumnezeului 
Celui Viu", ruşinat, de teama de a 
nu fi şi el judecat alături de Ma
estrul său, îi întoarce spatele: 

„Nu-L cunosc! Nu ştiu cine este. 
N-am nici o legătură cu El“ .

Pentru Petru, Isus Hristos nu 
mai era „Fiul Dumnezeului Celui 

Viu!"
Acest episod constituie şi pen

tru noi o lecţie necesară. Astăzi, şi 
noi îl urmăm pe Domnul Hristos. 

Unii mai de aproape, asemenea 

lui loan, iar alţii mai de departe, 

asemenea lui Petru. Astăzi, cînd 

gloata strigă: „Osana Fiul lui Da- 

vid“, sîntem bucuroşi, chiar mîn- 

dri că sîntem lîngă El. Dar mîine? 
Cînd „focul încercării" ne va pune 
la probă, ce voi face cu Isus? Va 
rămîne El mai departe - pentru 
mine - Fiul lui Dumnezeu sau va fi 
„omul acela"? Ce clădim acum se 

va proba atunci.
Astăzi, oamenii ne stimează, 

ne adunăm în pace în adunările

noastre, facem evanghelizare şi 
ţinem Seminarii de Apocalips. Dar 
mîine, mîine, cînd uşa adunării va 

fi închisă, cînd vei pierde slujba, 
singura posibilitate de existenţă, 

cînd va veni ziua încercării cre

dinţei noastre, ce vom face?

Rămînînd mereu căldicel, ziua 
aceea ne vâ găsi aşa şi... vom 
cădea. Iar atunci cînd fraţii tăi 
însufleţiţi de Duhul lui Dumnezeu 
vor vesti ultima solie de har, cînd 
soli ai lui Dumnezeu vor face sem

ne şi minuni mari în ultimul efort 
de a da mărturie despre Hristos, 
tu vei rămîne cu mîinile întinse la 
focul lumii acesteia. Vei fi poate 
întrebat: „Şi tu erai cu Isus?"

lată de ce, astăzi să venim cu 
smerenie la Mîntuitorul nostru şi 
să spunem ca şi Toma pe 
vremuri: „Domnul meu şi Dum
nezeul meu" şi să rămînem, ca şi 
Simon din Cirene, sub crucea 
Domnului Hristos şi binecuvînta- 
rea prezenţei Sale va fi pentru noi 
chezăşia veşniciei.

V  Naciu Valentin
Com. Frata, Conf. Transilvania de Nord

•k it 
ie

A C EA S TĂ  P A G IN Ă  O PU NEM  LA D IS 

PO ZIŢ IA  M EM B R ILO R  CARE AU 

DARUL PO EZIE I SAU AL S C R IER II 

ÎN  PROZĂ PENTRU A ÎN C U R A JA  

D EZVOLTAREA TA LEN TU LU I DAT.



Domnul Isus ne-a lăsat o pildă 
în care a spus: „Un om avea doi 
feciori; şi s-a dus la cel dintîi şi i-a 
zis: „Fiule, du-te astăzi de lucrea

ză în via mea“ . Şi la celălalt i-a 
spus aceleaşi cuvinte (Matei 21,28). 
Sînt foarte semnificative aceste 

cuvinte. Părintele i-a trimis pe cei 
doi feciori să lucreze în via sa, 

atrăgîndu-le atenţia că lucrarea 
trebuie făcută astăzi, acum, nu 

săptămîna viitoare sau mîine. Ta
tăl avea doar doi fii şi el pe amîn- 

doi i-a trimis să lucreze în via sa.
Din pasajele prezentate reiese 

preocuparea fbomnului Hristos ca 
urmaşii, ucenicei Lui să devină co
laboratorii Săi, nişte lucrători pri- 

cepuţi.
După înălţarea Mîntuitorului la 

cer, ucenicii erau adunaţi în Ieru

salim, în odaia de sus, şi stăruiau 
în rugăciune; numărul celor adu
naţi laolaltă era aproape 120 de 
persoane (Fapte 1,12). în Ziua 
Cincizecimii, ei erau adunaţi în 
acelaşi loc şi toţi s-au umplut de 
Duhul Sfînt şi au început să vor
bească în alte limbi (Fapte 2,1 şi 

următoarele). Sub călăuzirea Du
hului Sfînt, ei au început lucrarea 
de vestire a Evangheliei. Preci

zăm că la această lucrare au luat 

parte nu numai apostolii, ci toţi 
urmaşii credincioşi ai Domnului 

Isus. Astfel, Filip L-a vestit pe Mîn
tuitorul în Samaria (Fapte 8,5), 
apoi famenul etiopian (Fapte 

8,27-28), Ştefan vesteşte Evan
ghelia în Sobor şi noroadelor din 
Ierusalim (Fapte 7,1-60). Filip 
avea patru fete, care prooroceau 

(Fapte 21,8.9), căci la lucrarea 
Domnului participau toţi, bărbaţi 

şi femei, tineri şi bătrîni. Aşa a fost 

vestită Evanghelia pretutindeni, 

astfel încît, în Epistola către Colo- 

seni, scrisă în anul 62 d.H., Pavel 
spune că Evanghelia a ajuns în 
toată lumea (1,6). Sigur, este 
vorba de lumea cunoscută în acel 

irtimp şi mai ales de imperiul ro

man, care a fost cea mai întinsă 
împărăţie din antichitate. Cum a 
putut fi făcută această imensă

ROLUL PASTORULUI 
SI AL PREZBITERULUI 
IN VIATA COMUNITATII
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lucrare? Călăuziţi de Duhul Sfînt, 
toţi credincioşii au mers în lucrare.

Dar Satana a intervenit şi în 
acest domeniu şi, prin şiretenia 
lui, a căutat să inventeze forme, 
să întemeieze instituţii religioase 
prin care să împiedice participa
rea tuturor credincioşilor la pro- 
povăduirea Evangheliei. Astfel, în 
Evul Mediu a născocit clericalis
mul, aşa încît numai clerul, pre- 

oţimea să participe la lucrarea 

bisericii. Clericalismul considera 

că numai preotul are pregătirea 
necesară pentru a oficia slujba 

religioasă, numai el este abilitat 
pentru această lucrare. De aceea, 
el singur este socotit slujitorul al
tarului, numai el poate ieşi în faţa 
altarului şi poate binecuvînta po

porul, numai preotul poate primi 
spovedania păcătosului, numai el 
poate oficia înmormîntareâ şi aşa 
mai departe. Pentru a se detaşa 

de mulţimea creştinilor şi a se evi
denţia superioritatea şi compe

tenţa lui exclusivă, preotul este 
îmbrăcat în odăjdii pe care ni

meni, nici un credincios nu este 
vrednic să le poarte. Aşadar, nu

mai clericii pot face slujba reli
gioasă, nu şi laicii. Aşa apare 

deosebirea dintre clerici şi laici, 
dintre preoţi şi credincioşi. în 
acest mod, se produce o ruptură 

între clerici şi laici, o prăpastie 
care îi separă; clericii sau preoţii 

sînt consideraţi superiori, sfinţi, 
reprezentanţi ai bisericii şi se 

bucură de multe privilegii faţă de 
laici. Martin Luther însă a protes

tat energic împotriva împărţirii 
creştinilor în clerici şi laici. El 
zicea că biserica este trupul Dom
nului Hristos. Dar Hristos n-are 

două trupuri, unul lumesc şi altul 
spiritual, sfînt. Toţi reformatorii au 
respins clericalismul, au reînviat

şi au aplicat învăţătura Sfintelor 
Scripturi despre preoţia universa
lă a credincioşilor, despre egalita
tea şi participarea acestora la 
îndeplinirea mandatului bisericii, 

în cadrul serviciilor divine, în pro- 
povăduirea Evangheliei, în or

ganizare şi în conducere.1

Arătam că preotul este secon
dat în desfăşurarea slujbei religioa
se de un auxiliar numit cantor sau 
cîntăreţ în biserică. Dacă preotul 
îmbrăcat în odăjdii şi cîntăreţul de 
b iserică sînt prezenţi, s lu jba 
re lig ioasă începe şi se poate 
desfăşura. Cît priveşte mulţimea 
creştinilor, ei nu au nici un rol de 
îndeplinit. Aceştia sînt cantităţi 
neglijabile. De aceea, mulţi creş
tini merg la biserică la marile 
praznice, la Crăciun şi la Paşte, 
alţii merg mai des, dar numai 
pentru cîteva clipe. Ei sînt din a- 
ceia care intră şi ies. Iar alţii, chiar 
dacă asistă la întreaga slujbă 
religioasă, nu manifestă mare in
teres, deoarece slujba este oficia
tă de preot, secondat de cîntăreţ.

Obişnuiţi în starea de pasivi
tate, deseori aceşti creştini se îm
potrivesc lucrării de evanghelizare, 
zicînd că aceasta este îndeplinită 
numai de preotul care face slujba 
religioasă.

Oricît ar fi de duhovniceşti şi 
de bine pregătiţi, cei doi nu fac 
cît suma tuturor creştinilor din 
acea biserică. De aceea, dauna 
este foarte mare prin împiedica
rea creştinilor să participe la lu
crarea Domnului.

Regretabil este faptul că bise
ricile protestante şi neoprotestan- 
te s-au clericalizat din nou. Preoţii 
şi pastorii s-au îndepărtat de 
membrii bisericii şi aparţin unui 
grup mai privilegiat, binecuvîntat, 
împuternicit cu o lucrare şi auto
ritate deosebită. 2

Pastor, Timiş Alexandru 
Prezbiter, Mureşan Aron

1) I. Gyeresi, înţelesul biblic al 
cuvîntului laic (Curierul Adventist, 
iunie, 1990, p. 17).

2) Idem

(VA URMA)




